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Скъпата енергия мъчи бизнеса
Тя е най-големият проблем за 80% от предприемачите, показ-

ва проучване на БТПП. Повече от двойно е нараснал за година
делът на работодателите, които ще правят съкращения.

Стр. 7

Трябва да съставим
правителство

Трябва да съставим пра-
вителство. Ако не успеем,
парламентът се разпуска и
в най-трудните зимни месе-
ци оставяме хората без под-
крепа, заяви в интервю за
ДУМА лидерът на БСП
Корнелия Нинова. Имаме

много работа, за да преве-
дем България през кризите,
допълни тя.

Нашата позиция е ясна
и последователна: коалиция
с ГЕРБ и ДПС - не, катего-
рична бе Нинова. БСП ще
бъде факторът на стабил-

Имаме много работа, за да преведем България
и народа си през кризите, заяви лидерът на БСП

ност и в следващия парла-
мент. Ще предложим да раз-
говаряме какво ще прави
бъдещото правителство. Ще
търсим съгласие за спешни-
те мерки, след това - за по-
дългосрочните, и най-на-
края - кой да е министър и

премиер, уточни лидерът
на БСП.

Пари има, можем от 1
януари да преизчислим пен-
сиите, увери Нинова и заяви,
че БСП е готова с предложе-
ния за бюджета за 2022 г.

лед два дни ни предстоят два
важни избора - за президент и за
парламент. Нито един от тях не е
по-важен от другия, защото всеки е
с различна функция. И все пак, те
са свързани. Защото ни дават шанс
да покажем на нагушилите се от
далавери, че не ги искаме. Да дадем
знак, че искаме отговорни хора,
спазващи законите и грижещи се не
за личния, а за обществения инте-
рес. Това обаче няма как да стане,
ако продължим да раздаваме пра-
восъдие и да вдигаме революции
само пред екраните на телевизори-
те или компютрите си. Затова в
неделя трябва да станем, да отидем
до избирателните урни и да упраж-
ним правото си на глас. На машина.
Масово. За истински хора, а не за
карикатури или мутри.

Правото на глас на обикнове-
ния човек, истинския, измъчения,
отрудения, бедния - това плаши най-
много тия, които ни докараха до-
тук. Защото ГЕРБ и компания зна-
ят, че рахатлъкът им приключи. На
хората им писна да ги тъпчат и да
ги правят на луди. Омръзна ни ня-
кой да си пълни чекмеджетата, до-
като ние търсим как да си платим
лекарствата, вечерята или битовите
сметки. ГЕРБ може и да добутат
някакви сравнително добри резул-
тати, но вече няма да са те тия, които
разпределят порциите. (стр. 2) И
от страх решиха да ни удавят в
пушек и мътилка.
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Атанас Зафиров:
Никога повече ГЕРБ!
Да разградим
омразния модел!

Ценни издания
показва изложба,
посветена на
Фьодор Достоевски

“ГЕРБ нямат шанс да имат свой президент. Няма и да управляват повече”, категоричен бе
в Русе Румен Радев. Заедно с Илияна Йотова той закри предизборната си кампания, като призова
за масово гласуване и на двата вида избори. “Във всяка държава има мафия, в България мафията
си има държава. Битката ни продължава. Ние не се пречупихме и не предадохме принципите, с които
ни избрахте. За тези години не се изплашихме да бъдем вашия глас”, увери президентът

ƒ”Ã¿ œ–»«Œ¬¿¬¿: ¡⁄ƒ≈“≈ Œ“√Œ¬Œ–Õ»!

Липсващ депутат
спаси Зоран Заев
от вота
на недоверие

Павлина

Върбанова за

грамотността
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Доставчикът на машините за
гласуване “Сиела Норма” стои
зад сценария за компрометиране
на изборите, подозира пра-
восъдният министър Иван Де-
мерджиев. Преди заседанието на
ВСС той увери, че правителст-
вото ще направи всичко възмож-
но за нормално протичане на
изборите. Демерджиев видя
преднамерен опит на “Сиела” да
компрометира вота заради създа-
дения хаос седмица преди 14
ноември със стотиците склади-
рани от фирмата устройства,
извън поръчаните от държавата.
Министърът посъветва медиите
да проверят връзките на фирма-
та с предишните управляващи,
които сега се опитват да внушат
на обществото, че изборите пред-
варително са опорочени. Точно
ГЕРБ разтръбиха за 228 “тайно
внесени” машини, намиращи се
в контейнер на паркинга на “Кар-
го Партнер”, а Бойко Борисов
се оплака за готвени манипула-
ции. После се разбра за още 150

ИВАН ДЕМЕРДЖИЕВ:

„Сиела Норма” иска
да компрометира вота

ЦИК е подала сигнал до прокуратурата срещу фирмата за извършено
престъпление, Бойко Рашков също разпореди проверка за машините

устройства, складирани на сто-
личното летище. От фирмата
обясниха, че техниката е тяхна и
е предвидени за демонстрации в
Грузия и Албания, 150-те били
за “гаранционно обслужване на
сертифицираните 12 800 устрой-
ства за вота в неделя”. От ЦИК
увериха, че тези машини не са
смесени с устройствата, с които
ще се гласува на изборите.

Късно в сряда ЦИК аларми-
ра за още 199 неидентифицира-
ни устройства на склад във ВТУ
“Тодор Каблешков” в София, за
които “Сиела норма” ги изнена-
дала в свое писмо от 10 ноем-
ври. В него фирмата иска разре-
шение да използва 427 устрой-
ства за ремонт на техниката в
изборните секции с обяснение-
то, че от 5 000 тествани устрой-
ства 139 били повредени. В

ЦИК се изумили, защото в пис-
мо от 3 ноември фирмата
твърдяла, че 228-те машини са
за Грузия и Албания. Председа-
телят на ЦИК Камелия Нейкова
настоя за обяснение коя инфор-
мация е вярна и допусна, че
шефът на “Сиела Норма” Вале-
ри Тодоров се е объркал. Тодо-
ров нарече “фалшива” новината
за 199-те машини - това били
онези 150, плюс доставени по-
рано 36 на летището и още 13,
останали от пролетта. ГЕРБ
продължиха с активните меро-
приятия със среднощна акция на
Тома Биков пред ВТУ.

11 936 машини ще се използ-
ват за двойните избори у нас,
включително и устройствата в
чужбина, докладва ЦИК. Коми-
сията разполага и с достатъчно
резервни машини, които “Сиела

Норма” може да използва за
части, заяви говорителят й Цве-
тозар Томов. Той увери, че ма-
шините на фирмата не могат да
се използват на вота и не заст-
рашават изборния процес, но
“тази пушилка създава напреже-
ние у хората и недоверие към
машинното гласуване”. “Сиела
Норма” е подала жалба срещу
ЦИК заради отказа да й се пре-
доставят 228-те машини, но тя
ще си ги получи след изборите,
каза говорителката на ЦИК Ро-
сица Матева. Според нея жал-
бата обаче е несъстоятелна, тъй
като държавата разполага с до-
статъчно резервни машини, а и
при повреда на машина в деня
на вота се преминава към бюле-
тини. ЦИК е подала сигнал до
главния прокурор срещу “Сие-
ла Норма” за извършено

престъпление. Към настоящия
момент няма данни, от които да
се направят изводи, че допълни-
телно внесените машини са
предназначени за изборни мани-
пулации, каза в Кърджали
вътрешният министър Бойко
Рашков. Въпреки това той наре-
ди спешна проверка, която да
изясни проблема с новопояви-
лите се машини, а шефът на
фирмата бе извикан в МВР.

НАП и митниците също да
обяснят за машините, защото
очевидно част от тях не са вне-
сени по правилата, настоя ли-
дерът на БСП Корнелия Нино-
ва. Според нея, за да се реши
казусът с машините, трябва
първо отговорните институции,
а не фирмата или друг, да посо-
чат фактите, и второ - да се
броят контролните разписки.

Прекратена е обществената
поръчка за изпълнител, който да раз-
руши незаконните постройки в летния
сарай на почетния лидер на ДПС Ах-
мед Доган в парка “Росенец”. Област-
ният управител на Бургас Мария Ней-
кова е прекратила търга заради липса

По 100 лв. за ноември
и декември ще получат
учители и непедагогичес-
ки специалисти, които из-
следват учениците за КО-
ВИД-19 два пъти  седмич-
но. За това са се догово-
рили МОН, работодател-
ските организации и син-
дикатите в средното обра-
зование и е подписан
анекс към Колективния
трудов договор. Със
същия документ се увели-
чава с 20 дни основният
платен годишен отпуск за
непедагогическите специ-
алисти в детските градини

Поетът и драматург Иван Странд-
жев бе удостоен с Националната на-
града за литература “Христо Смир-
ненски” за 2021 г. Престижният приз
бе връчен на лауреата на “Позитано”
20 от председателя на БСП Корнелия
Нинова. Церемонията се проведе в те-
сен кръг само с лауреата и представи-
тели на Съюза на българските писате-
ли и БСП. Нинова увери присъства-
щите, че БСП ще продължи да защита-

100 сгради в София, ко-
ито се определят като зна-
чими образци в българската
архитектура, създадени след
Втората световна война, ще
бъдат предложени за кул-
турно наследство. Списъкът
е на Центъра за научни из-
следвания и проектиране
към УАСГ по поръчка,
възложена от общинското

Няма кандидати за събарянето на незаконните постройки в Росенец

на кандидати. Тя е удължила веднъж
срока за подаване на оферти с една
седмица, но въпреки това не е било
заявено нито едно предложение.

В навечерието на изборите за пре-
зидент и парламент правителството от-
пусна 68 200 лева за събаряне на две

от петте незаконни постройки в парка
“Росенец”. Те са около лятната рези-
денция на Доган, която е единствената
законна. За две има влезли в сила съдеб-
ни решения, според които трябва да се
събори триетажна масивна сграда на
брега на морето и да се премахне

будката на охраната. За останалите
три незаконни постройки се обжалва
решението на община Бургас да се
съборят. Делата все още не са при-
ключили и по тази причина актовете
не са влезли в сила. Става дума за две
двуетажни сгради и оранжерия.

Дават по 100 лева
на тестващите ученици

Иван Странджев е носител на
наградата „Христо Смирненски”

Предлагат 100 сгради в София
 за културна ценност

ва интересите на дейците на българ-
ската култура и да се бори срещу
подмяната на изконни български цен-
ности, ще отстоява приемането в най-
скоро време на Закона за защита и
употреба на българския език, писме-
ност и книжовност. Националната
награда за литература “Христо Смир-
ненски” е съвместна инициатива на
БСП и Съюза на българските писате-
ли и се връчва от 2019 г.

предприятие “Софияплан”.
От центъра са направили из-
следване като част от дълго-
срочната инициатива “Ново
архитектурно наследство”
за идентифициране, защита
и популяризиране на ценни
сгради.

Сред обектите в списъка
са НДК, комплексът от сгра-
ди на Ларгото, комплексът

на държавната резиденция
“Бояна”, хотел “Витоша”,
чието последно име е “Ма-
ринела”, театър “София”,
държавната резиденция в
Банкя, зала “Универсиада”,
център “Интерпред”, Мини-
стерството на външните ра-
боти. В списъка има и учи-
лища, детски градини и жи-
лищни кооперации.

и училищата. Това се пра-
ви заради дългите перио-
ди на неприсъствено обу-
чение при висока обща за-
боляемост или при локал-
но епидемично огнище,
през които обслужващият
персонал в училищата е в
принудителна отпуска.
Част от нея досега беше
неплатена.

В четвъртък лаборато-
риите, свързани с Нацио-
налната информационна
система, започнаха да из-
дават удостоверения на
база наличие на антитела.
Документът ще важи само

в България за 90 дни. Око-
ло 2,5 млн. удостоверения
бяха изтеглени вчера до
обяд от електронния пор-
тал his.bg.

Натискът върху болни-
ците през последните дни
намалява, коментира упра-
вителят на НЗОК проф.
Петко Салчев. Той каза, че
в края на годината ще ста-
не ясно какво е платила ка-
сата за лечението на КО-
ВИД-19 на здравноосигу-
рените. Салчев е категори-
чен, че здравната вноска от
8% е достатъчна и не е не-
обходимо увеличението й.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

С цветно тържество малчуганите от столичната 124 градина
“Бърборино” отбелязаха Международния ден на диабета. В лечебното
заведение има и група за деца, страдащи от заболяването
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Трябва да възстановим професио-
налните училища за подготовка на ка-
дри, а във вузовете държавата да пла-
нира бройки и специалности, необхо-
дими за фирмите. Това заяви лидерът
на БСП Корнелия Нинова, която заед-
но с водача на листата в София област
Иван Ченчев и кандидатите за депута-
ти от 26 МИР се срещнаха с ръковод-
ствата и работниците във фабрика
“Ролпласт” в Костинброд  и “Алфа -
Марине” в Горна Малина. “Пред ико-
номиката ни има много предизвика-
телства, най-голям е този с липсата на
работници. Вие, работещите хора, сте
най-ценният капитал”, обърна се Ни-
нова към хората. По думите й държа-
вата и бизнесът трябва да вървят ръка
за ръка. Със собствениците на двете
предприятия бяха обсъдени възмож-
ностите за изграждане на нови инду-
стриални зони, оставане на част от
техните печалби в общините, в които
работят, и борбата със сивата иконо-
мика, която изкривява конкуренцията
и ощетява бюджета.

Липсата на работни места и про-
блемите с последствията от КОВИД-
кризата за икономиката и нормалния
живот на хората обсъди на среща с
жители на Шабла водачът на листата
на “БСП за България” в Добрич Мая
Димитрова. Тя представи пред мест-
ните програмата на левицата за първи-
те 100 дни управление.

Мерките на БСП за излизане от
кризата дискутираха в Земен и села от
Брезнишка община водачът на листата
в Перник Стоян Мирчев и кандидати-
те за депутати Петър Първанов и
Антония Гигова. “Трябва да сложим
край на този модел на управление, на
това безхаберие, което ГЕРБ наложи
във всякакви среди. Страната има нуж-
да от социална система на управление
и единствената алтернатива е “БСП за
България”, заяви Мирчев. Младите

хора трябва да взимат участие в поли-
тиката, защото от тях зависи бъдеще-
то ни, подчерта Антония Гигова.

Жителите на село Межден поста-
виха пред водача на листата на “БСП
за България” в Силистра Атанас Кос-
тадинов необходимостта от мерки сре-
щу липсата на препитание и на здрав-
но и аптечно обслужване. Те се опла-
каха от ниските пенсии и от обезлю-
дяването. Кандидатите за народни
представители посетиха Алеята на за-
гиналите във Втората световна война,
където поставиха венци и цветя.

Кандидатите за депутати в Ямбол
се срещнаха с жители на село Завой.
Към тях се присъедини и кметът на
община “Тунджа” Георги Георгиев.
“Партиите трябва да преминат отвъд
линиите на разделението, за да се по-
стигне компромис. Необходим е ра-
зумен компромис, защото няма как
една политическа сила да управлява
разделения народ”, коментира той.
Втората в листата Пенка Илиева за-
позна хората с мерките, които пред-
лага БСП за децата и семействата и
намаляване на неравенствата. Влади-
мир Стоев призова хората да подкре-
пят левицата и припомни, че без нея
не може да се състави правителство.
Йордан Койчев поиска подкрепа, за
да могат добрите социални модели на
община “Тунджа” да се приложат и в
държавата. По-късно кандидатите за
депутати се срещнаха с избиратели и
в селата Веселиново, Кабиле, Хаджи-
димитрово и Безмер.

За възстановяването
на професионалните
училища е БСП
Трябва да сложим край на този модел на управление, на
безхаберието, което ГЕРБ наложиха, категорични са социалистите

С жителите на Арчар, Кутово, Антимово, Покрайна, Костичовци
и много други села в област Видин кандидатите на БСП
и водачът на листата Филип Попов обсъждаха необходимите
законодателни промени за излизане от кризите, споходили България

На 14 ноември трябва да
гласуваме масово, защото
това са избори за бъдещето
ни, заяви в Ловеч Румен Ра-
дев. “В неделя ще гласувам
за това да си върнем децата
в България, а не да се виж-
даме само онлайн. Ще гла-
сувам за България, която
осигурява перспектива за
младите и достойни стари-
ни за родителите ни. Ще
гласувам за сигурна, спра-
ведлива и уважавана държа-
ва, в която е гордост да се
наречеш българин”, допъл-
ни Илияна Йотова.

Кандидат-президентската
двойка припомни, че с
встъпването си в длъжност
са започнали битката за нова
България - на свободните
хора, на закона и справедли-
востта. Можем заедно да из-
лизаме от кризи, да решаваме
тежки проблеми, можем да
преодолеем изпитанията,
подчерта Радев. Йотова по-

РУМЕН РАДЕВ:

Да гласуваме масово, защото това са избори за бъдещето ни

В Ловече Румен Радев и Йлияна Йотова бяха посрещнати и
от водачката на “БСП за България” в областта Вяра Емилова

сочи, че десетилетието на
Бойко Борисов е закотвило
страната на последните мес-
та в класациите за стандарт
на живот, лишило е българи-
те от самочувствие. “Те зада-
доха модела, че си успешен,
когато си безскрупулен и
крадеш. Отнеха ни духов-
ността, искаха да ни втълпят,
че няма нужда от образова-
ние и култура. Но българ-
ският народ е мъдър и каза
“Стига”, смята тя. По думи-
те й не може да има единст-
во между мачкани и мачка-
щи, не може да има единство
с тези, които са заглушавали
всяка различна политическа
мисъл и инициатива и са
обслужвали само себе си и
приятелските си кръгове.

По-рано през деня Румен
Радев посети село Гложене и
Тетевен. Предизборната си
кампания президентската
двойка завърши с шествие в
центъра на Русе.
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 В края сме на една тежка и
“затворена” предизборна кампания,
която лиши партиите от масови
срещи с избирателите. Предстоят
ни трети поред парламентарни из-
бори в рамките на седем месеца. От
какво се “умориха” хората и какво
вече няма да простят на политици-
те, госпожо Нинова?

- Няма да простят боричкане за
постове и министерски кресла, вместо
грижа и помощ в кризите. Връхлетяха
ни КОВИД-криза, икономическа кри-
за, социална, незапомнено вдигане на
цените. Това са темите на деня. Ние
сме готови с конкретни решения по
всички тези въпроси.

 Появиха се различни интерпре-
тации на думите ви, че парламен-
тарните избори са по-важни от пре-
зидентските. Означават ли те, че
БСП смята за не толкова важен
успеха на Румен Радев, зад когото
социалистите стоят непоколебимо?

- В никакъв случай! Тази интерпре-
тация направиха недоброжелатели. Но
аз продължавам да мисля, че парламен-
тарните избори са по-важни за живота
на всяко семейство. Ще ви обясня защо.

Поскъпването е толкова голямо, че
не можем да помогнем на пенсионери-
те, ако не преизчислим пенсиите с
дохода от 2018 година. Това по закон
може да го направи само парламент и
редовно правителство.

Ако искаме да намалим данъка на
мляко, месо, хляб, олио, това може
да го направи само парламент. Слу-
жебният кабинет и президентът не
могат по закон.

Ако искаме да забраним общин-
ските болници да се закриват и да ги
обявим за защитени, за да имат
достъп хората от малките населени
места до лечение, трябва решение на
Народното събрание. Служебен ка-
бинет и президент нямат право по
Конституция и закон.

Ето защо трябва да съставим пра-
вителство. Ако не успеем, парламентът
се разпуска и в най-трудните зимни
месеци оставяме хората без подкрепа.

 Не спестихте критики към
служебното правителство, назна-
чено от президента Румен Радев.
Още ли искате оставката на ми-
нистъра на здравеопазването и не
се ли притеснявате, че в част от
позициите си БСП се доближава до
бившите управляващи?

- Не ме интересува какво гово-
рят ГЕРБ. Ние сме партия на 130
години. Ние представляваме хората,
които ни подкрепят. Ние не защита-
ваме интересите на служебните ми-
нистри, а на народа.

Служебният здравен министър
Стойчо Кацаров направи преди време
болниците търговски дружества. За нас
здравето не е стока, за да се търгува.
Ние ще премахнем търговския статут
на болниците. Този човек въведе за 24
часа зелен сертификат и хвърли държа-
вата в стрес - лекари не могат да влязат
в болниците на работа, пациентите
вътре стоят без грижа. Той е сключил
договор за доставка на тестове за деца
с фирма фантом с 300 лева капитал и
тя изчезна на другия ден, а тестове
няма. Е как да не му искаш оставката
на такъв министър? Президентът Ра-
дев сгреши, че не го освободи.

 Опонентите ви от ГЕРБ и
ДПС завъртяха плочата с национал-
ното обединение, съгласие и спасе-
ние на България. Няма да е изнена-
да, ако след изборите това бъде
тяхната стълбичка за завръщане
във властта. Склонна ли е БСП да
се “катери” по нея и да направи
компромиси, престъпвайки някои
“червени линии”?

- Нашата позиция е ясна, последо-
вателна, изстрадана в петгодишни бит-
ки със стария модел на управление.
Коалиция с ГЕРБ и ДПС - не! И да
спрат да лъжат, че се договаряме тай-
но, тези, които докато членовете на
БСП страдаха, бяха на хранилка при
Борисов. Христо Иванов беше ми-
нистър на Борисов. Мая Манолова

стана омбудсман с негова протекция.
Сега се правят на борци, когато той
падна от власт. Къде бяхте, когато беше
силен и мачкаше нашите членове?

 Социолозите, основавайки се на
поведението на БСП в последните
два парламента, на ясните и после-
дователни позиции, ви отреждат
ключова роля при формирането на
правителство. От какви принципни
позиции ще се ръководи БСП в първи-
те седмици на 47-ия парламент? С
кого и на каква база бихте разговаря-
ли, по какви приоритети, с какви
краткосрочни и дългосрочни цели?

- В 46-ото Народно събрание
ние бяхме мъдрите, диалогичните, с
конкретни решения. Отново ние ще
бъдем факторът на стабилност в
следващия парламент.

Първо ще предложим да разгова-
ряме какво ще прави бъдещото прави-
телство. Ще търсим съгласие за спеш-
ните мерки за помощ на хората и ико-
номиката. След това - за по-дългос-
рочно стратегическо развитие на
България. И най-накрая за това кой да
е министър и премиер.

 Днес в България има много кри-
зи и за всеки българин, за всяка фир-
ма, за всяка институция тази дума е
с различно измерение. И все пак, кон-
кретно, срочно, без отлагане има ня-
колко проблема, които “убиват” -
КОВИД-кризата и здравеопазването,
цените на тока, горивата и стоки-
те от първа необходимост, образо-
ванието, доходите, пенсиите... БСП
предлага мерки, но кажете ясно - кое
може да стане тази седмица, кое -
този месец, и за кое трябва да “сти-
скаме” зъби години? И как ще стане,
какво е необходимо? Ако не стане,
кой ще е виновен?

- Това е много голям въпрос. Няма
да ни стигне един ден да говорим. Ще
дам само някои конкретни примери.

Най-големият проблем са цените.
Веднага трябва да намалим ДДС на
ток, газ, храни от 20 на 9 процента.
На енергийно слаби и бедни да оси-
гурим от държавата 200 киловат-
часа електроенергия. Да спрем из-
носа на български дърва за чуж-
бина, за да могат хората да си ги
купят и да падне цената им.

Веднага може да продъл-
жим мярката 120 лева за пен-
сионери в кризата, а от 1 яну-
ари 2022 година да преизчис-
лим пенсиите. Нашата соци-
ално-икономическа програ-
ма сме изчислили на 2 ми-
лиарда и 900 милиона
лева. А българският брутен

вътрешен продукт е 117 ми-
лиарда лева. Пари има, но тряб-

ват политици, които да ги харчат
с грижа за хората.

По-дълъг период изисква построя-
ването на АЕЦ “Белене”, възстановя-
ването на “Напоителни системи” за
нуждите на земеделието, въвеждането
на електронно здравно досие, промяна
в съдържанието на учебниците и др.

Но всичко в нашата програма е
възможно и разумно. Трябва ни под-
крепа от повече хора на 14 ноември,
за да спечелим и да управляваме, за
да реализираме идеите си.

 Не остана много време за
обсъждане на бюджета за 2022 го-
дина, но никой от участниците в
предизборната кампания не говори
за това. Защо?

- Това ме озадачава. Новите партии
като че ли нямат никаква представа
какво ги чака. Говорят с клишета, вди-
гат лозунги, обещават на ангро. Поли-
тиката не е иху-аху. Тя е отговорност.

По времето на Борисов БСП пет
години прави алтернативни бюджети.
Ние знаем какъв труд и експертиза се
изискват. И днес сме готови с предло-
жения по бюджет 2022 г. Другите пар-
тии обаче не са.

 Какво очаквате от тях и от
правителството?

- Служебното правителство от-
давна трябваше да представи проек-
та, който е подготвил, всички да го
обсъдим и да дадем предложения по
него. Ще имаме само един месец, за
да приемем бюджета. В 46-ия парла-
мент ние водехме преговорите за ак-
туализацията, която тогава приехме.
Беше голямо изпитание на нерви, ха-
рактер, търпение.

 Какви ще бъдат първите думи
на лидера на БСП и човека Корнелия
Нинова, след като станат ясни из-
борните резултати?

- Благодаря на всички за подкрепа-
та. Благодаря на всички екипи в цялата
страна за труда.

А сега се стягайте, че имаме мно-
го работа: да управляваме и да пре-
ведем България и народа си през
кризите. Да им осигурим проспери-
тет и добруване.

Интервю на Ина МИХАЙЛОВА

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Àêî íå ñúñòàâèì ïðàâèòåëñòâî,
ïàðëàìåíòúò ñå ðàçïóñêà è
â íàé-òðóäíèòå çèìíè ìåñåöè
îñòàâÿìå õîðàòà áåç ïîäêðåïà

“

Ìîæåì îò 1 ÿíóàðè äà
ïðåèç÷èñëèì ïåíñèèòå. Ïàðè èìà!

“

Да преведем
България
и народа си
през кризите
Няма да ни простят боричкане за постове и министерски кресла,
казва лидерът на българските социалисти и водач на листите
на „БСП за България” в 25 МИР в София и във Варна
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Високите цени на тока и при-
родния газ са най-големият кош-
мар за бизнеса в България. Това
показва традиионното проучва-
не на БТПП за предизвикателст-
вата пред компаниите през нова-
та година. То съвпада с паралел-
ни проучвания на палатите в ос-
таналите страни от ЕС.

80% от анкетираните у нас
770 предприемачи са заявили, че
драстичният скок на цените на
енергията е най-голямото пре-
дизвикателство за тях през но-
вата година. Делът им е двойно
по-голям от миналата година.
Така енергийните цени измест-
ват липсата на квалифицирана
работна ръка, която години на-
ред бе посочвана като спънка
№1 за развиване на бизнеса у
нас. “Резултатите не са случай-
ни, защото в някои сектори има
в пъти увеличение на цените на

Икономиката на България
ще нарасне с 3,8% през тази
година според есенната ико-
номическа прогноза на Евро-
пейската комисия. Това е лека
ревизия в посока нагоре спря-
мо пролетния доклад, в който
се очакваше ръст от 3,5%.
Дори и с подобрението оба-
че България остава сред най-
бавноразвиващите се държа-
ви за тази година, което е
предпоставка за допълнител-
но изоставане от останалите
държави членки.

Според новата прогноза
на ЕК растежът на страната
тази година ще бъде по-силен
само от този на най-голямата

Държавният газов доставчик
“Булгаргаз” внесе в енергийния
регулатор заявление за поскъпва-
не на природния газ през декем-
ври с над 3%, но прогнозира спад
през януари под сегашните нива.
Поисканата цена за следващия
месец е 96,14 лв./МВтч без данъ-
ци, акцизи и такси за достъп и
пренос по газовата мрежа. Ноем-
врийската стойност е 93,19 лв.,
което представляваше спад спря-
мо предходния месец с малко над
1%. Понижението бе постигнато
благодарение на недоставени до-
говорени количества от “Газ-
пром” за предходни периоди, ко-
ито този месец се осигуряват на
действали тогава по-ниски цени.

ЕК понижи прогнозата си
за икономиката ни за 2022 г.

Очакват поевтиняване
на газа през януари

Каква ще е точната цена на
синьото гориво през декември за-
виси от движението на европей-
ските газови пазари, където се
очаква да се постигне спад, след
като преди дни “Газпром” започ-
на да запълва пет европейски
подземни газохранилища. Кориги-
раното заявление според стойно-
стите към края на ноември ще
бъде подадено на 1 декември.

От “Булгаргаз” посочват, че
очакваната за януари цена е 47,62
евро/МВтч, изчислена по фиксин-
га на БНБ, и е доста под прогноз-
ната за европейските газови паза-
ри за доставки тогава, която е при-
близително 72 евро или 140,82 лв/
MВтч.

европейска икономика - гер-
манската, която изпитва се-
риозни затруднения с вери-
гите на доставка, както и от
Финландия и Чехия.

Освен това за следващата
година ЕК съществено е сви-
ла очакванията си за растежа
на българската икономика.
Европейската институция
вече прогнозира едва 4,1%
ръст, което е понижение с
0,6% спрямо предишната
оценка. Това означава, че до-
година България отново ще
бъде сред догонващите, а рас-
тежът й ще бъде по-слаб от
средния за еврозоната, който
се очаква да бъде 4,3%. По-

слаб растеж от българския
догодина се очаква в Белгия,
Естония, Финландия, Фран-
ция, Литва, Люксембург,
Нидерландия, Дания и Шве-
ция.

Новата прогноза на ЕК
контрастира силно с тази на
финансовото министерство,
което обяви миналия месец,
че очаква 4% ръст за тази и
4,9% за следващата година,
което би било най-високия
икономически растеж от 15
години насам. Стойностите,
обявени от Европейската ко-
мисия, са близки до прогно-
зираните и от Световната
банка.

Скъпата енергия
най-много мъчи бизнеса

Повече от двойно е нараснал за година делът
на работодателите, които ще правят съкращения

суровините и енергията. Поло-
жението вече е нетърпимо”,
коментира Цветан Симеонов,
председател на БТПП.

На второ място притеснени-
ята на бизнеса са свързани с
липсата на квалифицирана работ-
на ръка - това е проблем за 58 на
сто от анкетираните, докато през
2020 г. е посочен от 64%. Дан-
ните показват, че системата за
професионално обучение и об-
разование не е сработила добре,
коментира Симеонов.

Притесненията в компании-
те са свързани и с нарасналите
разходи на труд. “Заради липса-
та на работна ръка работодате-
лите посочват, че вдигат заплати-

те, но не получават съответната
възвръщаемост”, коментира Си-
меонов. По думите му най-тре-
вожни от всички показатели на
България са данните за плани-

раните инвестиции. Едва 23% от
анкетираните фирми очакват
увеличение на инвестициите до-
година при 34% година по-рано
и 46% преди пандемията. По този

показател България, Чехия и Лит-
ва са в групата на най-песимис-
тично настроените държави в ЕС.

Освен това една трета oт
aнкeтиpaнитe у нас фиpми
oчaквaт cпaд нa пpиxoдитe oт
пpoдaжби в cтpaнaтa и чyжбинa,
a caмo 23% пpoгнoзиpaт
yвeличeниe. Зa cpaвнeниe, пpeди
пaндeмиятa пoлoвинaтa oт
фиpмитe oчaквaxa pъcт нa про-
дажбите, a eдвa 11% - cпaд.

Повече от двойно за година
е нараснал делът на работодате-
лите, които посочват, че ще
предприемат съкращения. За до-
година такива планове имат 18%
от анкетираните фирми, докато
преди година те са били 8%.

на 80 години
С много обич, мили спомени и голяма благо-

дарност се прекланяме пред светлата ти памет!
   Много ни липсваш! Винаги ще бъдеш в нас!

От семейството

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

На 12 ноември 2021 г. се навършва
   ЕДНА ТЪЖНА И НЕУТЕШИМА

ГОДИНА
     без скъпия и непрежалим

    СИМЕОН ИГНАТОВ
НИКОЛОВ

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

ЕДНА ГОДИНА БЕЗ

СИМЕОН ИГНАТОВ

1940 - 2020

Дълбок поклон пред паметта и делото на антифа-
шиста, общественика, социалиста и човека!

Другарите и приятелите от Българския
антифашистки съюз и Движението

на ветераните в БСП

1926 - 2010

Да си спомним за него с обич
и признателност!

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

            От семейството

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

Единадесет ГОДИНИ без
скъпия ни съпруг, баща и дядо

КОНТРААДМИРАЛ
ВЪЛЧО ДИНЕВ ЖЕЛЕВ
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СНИМКА БГНЕС

Антиправителствени демонстранти и семейства на жертви
от унищожителния взрив в пристанището на Бейрут през 2020 г.
протестираха пред Съдебната палата в подкрепа на държавния
прокурор Тарек Битар и срещу намесата на шиитското
движение “Хизбула” в разследването на инцидента.
Разследването се превърна в политически и съдебен конфликт,
като адвокати на чуждестранни жертви заведоха най-малко пет дела
заради пристрастно разследване, включително срещу прокурора Битар

България е на първо място в
света по брой починали от
КОВИД-19 на седмична база.
През последните седем дни
страната ни отбелязва средно по
160 жертви дневно на милион
население, съобщава световни-
ят сайт “Уърлдомитърс”
(“Worldometers”). Отделно сме
втори в света след Перу по брой
заразени на един милион души.

Заразата продължава силно
да се разпространява в Европа.
Броят на потвърдените нови
случаи на коронавирус в Гер-
мания нарасна с 50 196 на ден.
Това е антирекорд от началото

Полските части на границата с Бела-
рус предотвратиха нов опит на агресив-
ни нелегални мигранти да влязат на пол-
ска територия, предаде ТАСС. Те са
хвърляли клони и камъни срещу полска-
та охрана. По-късно беларуски силова-
ци отвели част от тях в гората. Другите
останали на място и запалили огньове.
Тази година Полша е пресякла 33 000
опита за нелегално преминаване на гра-
ницата главно от иракски мигранти.

Беларуският президент Александър
Лукашенко предупреди, че има опити да
се прехвърлят оръжия и боеприпаси в
лагера на мигрантите, за да провокират
конфликти, предаде БелТА. Той също
заплаши страната му да прекъсне тран-
зита на газ към Европа, ако ЕС въведе
нови санкции срещу Беларус. В сряда
ЕС и САЩ се договориха да разширят
санкциите срещу Минск.

ЕС обмисля възможността за прего-
вори с ООН и Беларус за репатриране
на мигранти от границата през летище-

Нов опит на нелегални
мигранти да влязат в Полша

то на беларуския град Гродно, разкри
дипломат от ЕС, на когото се позоваха
агенциите. Според него е възможно ЕС
да окаже финансова помощ за постига-
нето на тази цел.

ЕС има юридически и физически
възможности, за да финансира пост-
рояването на заграждения по грани-
ците на Литва и Полша с Беларус,
заяви шефът на Европейския съвет
Шарл Мишел във Варшава. Той доба-
ви, че за това трябва да бъде взето
решение от Еврокомисията.

Междувременно държавният сек-
ретар на френското МВнР Клеман Бон
заяви по телевизия БФМ, че европей-
ските държави не разполагат с инфор-
мация за пряко участието на Русия в
мигрантската криза между Полша и
Беларус. В сряда агенция “Блумбърг”
съобщи, че ЕС обмисля санкции сре-
щу руската компания “Аерофлот” за-
ради уж организиран превоз на миг-
ранти до Беларус.

на пандемията насам, сочат дан-
ни, публикувани от института
“Роберт Кох”. Миналата сед-
мица здравният министър Йенс
Шпан съобщи, че са изправени
пред четвъртата вълна на пан-
демията, която според него е
преди всичко “пандемия на не-
ваксинираните”. Ангела Мер-
кел също потвърди, че про-
центът на ваксинация в страна-
та не е достатъчно висок. Иму-
низирани са под 75%, което
води до висока заетост в интен-
зивните отделения. Бъдещият
канцлер Олаф Шолц заяви пред
долната камара на парламента,

че има нужда от допълнителни
ограничения, сред които нама-
ляване на неваксинираните
граждани и по-голям натиск за
прилагане на ваксините.

Два дни поред новозаразе-
ните в Австрия доближават 12
000 за денонощие. Отчетените
случаи за сряда са 11 975, а тези
във вторник бяха 11 398, пише
“Дер Стандарт”. В опит да се
овладее разпространението на
заразата, властите разпоредиха
да ходят на работа само хора,
които са ваксинирани, прекара-
ли заболяването или имат отри-
цателен тест за коронавирус.

Хиляди хора в Англия може
да загубят работата си, защото
не са ваксинирани или са само
с една доза. А в Италия 16-
годишно момиче осъди баща
си, защото й забранил да се
ваксинира.

В Румъния двама пациенти
болни от КОВИД-19 починаха
след като избухнал пожар в от-
делението. Пострадала е една
медицинска сестра. Това е тре-
тият такъв случай в северната
ни съседка за една година.

Гръцката прокуратура рабо-
ти по сигнали за издаване на
невалидни ваксинационни сер-

тификати. Журналистически
разследвания показват колко
лесно се фалшифицират тестове
и КОВИД-пропуски. Фармацев-
ти съобщават пред медиите, че
на тях им предлагат 1000 евро
за издаване на положителен
тест, което позволява свободно
движение за шест месеца. Раз-
следване на телевизия “Алфа”
показа, че срещу 500 евро се
продават фалшиви сертификати
за ваксинация. Започва разслед-
ване на медици, фармацевти и
заподозрени посредници за
снабдяване с фалшиви докумен-
ти и от България.

България с черен КОВИД-рекорд
Германия и Австрия бележат неочаквано висок ръст при новозаразените

Един глас не достига на опозиционната ВМРО-
ДМПНЕ да събере кворум за приемане на дневния
ред на днешното парламентарно заседание, чиято
основна точка бе вотът на недоверие за правител-
ството на Зоран Заев. Най-вероятно това е депу-
татът от албанската партия “Беса” Кастриот Ред-
жепи, който не вдигаше мобилния си телефон, за да
каже дали ще се яви в парламента, съобщи скопска-
та телевизия “360 степени”.

Председателят Талат Джафери откри заседанието
в четвъртък, а при преброяването се оказа, че в зала-
та има 61 депутати от 120-местното Собрание. Джа-
фери обаче каза, че не е съгласен с вота на недоверие
срещу правителството и няма да бъде в залата при
определяне на дневния ред, а след това даде 10-ми-
нутна почивка и призова заместника си Фадил Зендел
от “Беса” да продължи заседанието.

Депутатите от коалицията на СДСМ и ДСИ не
присъстваха в залата. Така планираният за четвъртък
вот на недоверие се провали.

Липсващ депутат
спаси Заев от вота

ОБЯВА

Õ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î.44, ‡Î.1 ÓÚ œ‡‚ËÎÌËÍ‡
Á‡ ÔËÎ‡„‡ÌÂ Ì‡ «‡ÍÓÌ‡ Á‡ ‰˙Ê‡‚Ì‡Ú‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ

Œ¡À¿—“≈Õ ”œ–¿¬»“≈À Õ¿ Œ¡À¿—“ √¿¡–Œ¬Œ
Œ¡fl¬fl¬¿

˜Â Ò˙Ò Ò‚Óˇ «‡ÔÓ‚Â‰ π ƒ—-02-244/10.11.2021 „. ÓÚÍË‚‡ ÔÓˆÂ‰Û‡ ÔÓ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ Ú˙„
Ò Ú‡ÈÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÓÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ Ì‡ ËÏÓÚ - ˜‡ÒÚÌ‡ ‰˙Ê‡‚Ì‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ, ÔÂ‰ÒÚ‡‚-
Îˇ‚‡˘ Ò‡ÏÓÒÚÓˇÚÂÎÂÌ Ó·ÂÍÚ ‚ Ò„‡‰‡ Ò Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ÚÓ 14218.533.21.3.2 ÔÓ    – Ì‡ „.
√‡·Ó‚Ó, ‡‰ÂÒ Ì‡ Ò‡ÏÓÒÚÓˇÚÂÎÌËˇ Ó·ÂÍÚ: „. √‡·Ó‚Ó, ·ÛÎ. ì—ÚÓÎÂÚÓ‚î π 50, ‚ı. ¿, ÂÚ. I, ‡Ô.
2, ÔÂ‰Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌËÂ: ÊËÎË˘Â, ‡Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ, ·ÓÈ ÌË‚‡ Ì‡ Ó·ÂÍÚ‡: 1, ÔÎÓ˘ 64,30 Í‚.Ï, ÔËÎÂ-
Ê‡˘Ë ˜‡ÒÚË: ËÁ·ÂÌÓ ÔÓÏÂ˘ÂÌËÂ Ò ÔÎÓ˘ ÓÚ 7,39 Í‚.Ï, ÔË ÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÛÒÎÓ‚Ëˇ:

1. œÂ‰Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌËÂ - Á‡ ÊËÎË˘ÌË ÌÛÊ‰Ë;
2. œ˙‚ÓÌ‡˜‡ÎÌ‡ Ú˙ÊÌ‡ ÏÂÒÂ˜Ì‡ Ì‡ÂÏÌ‡ ˆÂÌ‡ - 142,40 ÎÂ‚‡;
3. —ÓÍ Á‡ ÓÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ - 5 (ÔÂÚ) „Ó‰ËÌË;
4. “˙„˙Ú ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡ 16.12.2021 „. ÓÚ 14,00 ˜‡Ò‡ ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌ‡

‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ Ì‡ Ó·Î‡ÒÚ √‡·Ó‚Ó, ÔÎ. ì¬˙Á‡Ê‰‡ÌÂî π 5, ÓÙËÒ π 1;
5. ƒÂÔÓÁËÚ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ ‰ÂÒÂÚ Ì‡ ÒÚÓ ÓÚ Ô˙‚ÓÌ‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ Ì‡ÂÏÌ‡

ˆÂÌ‡, ‡‚Ìˇ‚‡˘ ÒÂ Ì‡ 14,24 ÎÂ‚‡ ÒÂ ‚Ì‡Òˇ ÔÓ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ Ó·Î‡ÒÚÂÌ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ì‡ Ó·Î‡ÒÚ
√‡·Ó‚Ó IBAN: BG09 STSA 9300 3305 0169 08, BIC: STSABGSF ÔË ì¡‡ÌÍ‡ ƒ— î ≈¿ƒ -
ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ ˆÂÌÚ˙ √‡·Ó‚Ó.

ƒÛ„Ë Ú˙ÊÌË ÛÒÎÓ‚Ëˇ:
1. “˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ÒÂ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ ÓÚ ÷ÂÌÚ˙‡ Á‡ ÛÒÎÛ„Ë Ë ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌ‡

‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ Ì‡ Ó·Î‡ÒÚ √‡·Ó‚Ó, ÔÎ. ì¬˙Á‡Ê‰‡ÌÂî π 5, ÂÚ. I ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ‰Ó 16,00
˜‡Ò‡ Ì‡ 15.12.2021 „. ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ, ÒÂ˘Û ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ÂÍÁÂÏÔÎˇ ÓÚ ‚ÌÓÒÍ‡ ·ÂÎÂÊÍ‡ Á‡
‚ÌÂÒÂÌË ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ Ó·Î‡ÒÚÂÌ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡ IBAN: BG84 STSA 9300 3110 0280
01, BIC: STSABGSF ÔË ì¡‡ÌÍ‡ ƒ— î ≈¿ƒ - ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ ˆÂÌÚ˙ √‡·Ó‚Ó 20,00 ÌÂ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ËÏË ÎÂ‚‡,
Ò ‚ÍÎ˛˜ÂÌ ƒƒ—.

2. ƒÓ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ ‰ÓÔÛÒÍ‡Ú Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË Ò ÌÂÔÓ„‡ÒÂÌË Í˙Ï ‰‡Ú‡Ú‡ Ì‡
ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ Ú˙„‡ Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ ÔÓ ÔÂ‰ıÓ‰ÌË ËÎË ‰ÂÈÒÚ‚‡˘Ë ‰Ó„Ó‚ÓË Ò Ó·Î‡ÒÚÂÌ
ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ì‡ Ó·Î‡ÒÚ √‡·Ó‚Ó, Ò˙„Î‡ÒÌÓ ÒÔ‡‚Í‡, ËÁ„ÓÚ‚ÂÌ‡ ÓÚ Ò˜ÂÚÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌ‡
‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ Ì‡ Ó·Î‡ÒÚ √‡·Ó‚Ó.

3. Œ„ÎÂ‰ Ì‡ ËÏÓÚ‡ ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡ ‚ ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂÚÓ Ì‡ ÒÎÛÊËÚÂÎ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ
Ì‡ Ó·Î‡ÒÚ √‡·Ó‚Ó, ÒÎÂ‰ Á‡ÍÛÔÛ‚‡ÌÂ Ì‡ Ú˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ Ë ÒÎÂ‰ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌ‡ ÔËÒÏÂÌ‡
Á‡ˇ‚Í‡ ÔÓ Ó·‡ÁÂˆ, ÔÓ‰‡‰ÂÌ‡ ‚ ÷ÂÌÚ˙‡ Á‡ ÛÒÎÛ„Ë Ë ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ -
√‡·Ó‚Ó. «‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ ËÁ‚˙¯‚‡ÌÂ Ì‡ Ó„ÎÂ‰ ÒÂ ÔÓ‰‡‚‡Ú ÌÂ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ ÓÚ ÚË ‡·ÓÚÌË ‰ÌË, ÔÂ‰Ë
ËÁÚË˜‡ÌÂ Ì‡ Í‡ÈÌËˇ ÒÓÍ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡.

4.  ‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ ÔËÂÏ‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ - ‰Ó 17,00 ˜‡Ò‡ Ì‡ 15.12.2021
„. «‡ˇ‚ÎÂÌËˇ ÒÂ ÔÓ‰‡‚‡Ú ÓÚ Û˜‡ÒÚÌËÍ/ÛÔ˙ÎÌÓÏÓ˘ÂÌ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎ ÎË˜ÌÓ ‚ ÷ÂÌÚ˙‡ Á‡ ÛÒÎÛ„Ë Ë
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ - √‡·Ó‚Ó ËÎË ÔÓ ÔÓ˘‡/ÍÛËÂÒÍ‡ ÒÎÛÊ·‡, Ò ÔÂÔÓ˙-
˜‡ÌÓ ÔËÒÏÓ Ò Ó·‡ÚÌ‡ ‡ÁÔËÒÍ‡, Ì‡ ‡‰ÂÒ „. √‡·Ó‚Ó, Ô.Í. 5300, ÔÎ. ì¬˙Á‡Ê‰‡ÌÂî π 5.
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ПАВЛИНА ВЪРБАНОВА:

И най-съвършените правила не могат
да обхванат цялата езикова действителност,
смята създателката на сайта „Как се пише?”

На стр. 8
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ПАВЛИНА ВЪРБАНОВА
завършва специалност
“Българска филология” във
Великотърновския универси-
тет “Св. св. Кирил и Мето-
дий”. Доктор по български
език и авторка на учебници
за прогимназиалния и гимна-
зиалния етап от образова-
телната ни система. Създа-
телка е на популярната
платформа “Как се пише?”,
която предоставя безплатно
съдържание по различни
правописни казуси и цели
повишаване на грамотност-
та. Следи отблизо промени-
те и актуализациите в тази
област. Смята, че познава-
нето на езика ни и правила-
та в него е важно за всеки
с буден дух.

 Когато преди 10 години
създадохте сайта “Как се пише?”,
предполагахте ли, че тази плат-
форма ще се ползва с такъв инте-
рес, доктор Върбанова?

- Очаквах, че ще има интерес,
защото такъв сайт беше нужен.
Преди 10 години в българското
интернет пространство нямаше
надежден, достоверен източник с
проверена информация за българ-
ския правопис, пунктуация и гра-
матика. Да, имаше онлайн речници
и тогава, както и сега, но за съжа-
ление, тяхната база не е актуална.
Даже бих казала, че не се знае на
каква точно база данни стъпват
тези речници. Моето желание беше
да има такъв надежден и актуален
източник за правилата в българския
книжовен език. Когато създадох
сайта, Официалният правописен
речник на българския език не беше
достъпен онлайн. Измина почти
цяло десетилетие и той продължа-
ва да липсва в интернет простран-
ството. В България има много
хора, които държат на своята ези-
кова култура и се стараят да я
подобряват. Ако те потърсят отго-
вор на въпрос в областта на кни-
жовния език, няма да могат да на-
мерят сигурна информация онлайн
- трябва да си купят Официалния
правописен речник, който е достъ-
пен само на хартия.

 Какво ви провокира да за-
станете с името си зад такова
уеб пространство за правилата
в българския правопис?

- Макар че в интернет се раз-
пространява всякаква информация
в огромен обем, все пак човек има
нужда да се опре на факти, на ис-
тински знания. Именно заради това
създадох “Как се пише?”. Този сайт
може би надхвърли очакванията
ми до каква степен ще стане попу-
лярен. Това, от една страна, ме
радва, но от друга, ме натъжава,
когато някой каже, че се доверява
само на мен. Аз все пак съм човек,
може и да сгреша, не съм институ-
ция. Макар и да съм специалистка
в областта на българския език, да
имам самочувствието, че знам до-
ста, моята професионална прецен-
ка не е определяща. Винаги се ста-
рая, когато няма категоричен от-
говор на даден въпрос, да кажа: аз
бих постъпила така, бих написала
еди-как си... И най-съвършените
правила не могат да обхванат ця-
лата езикова действителност. Така
че не всички въпроси имат ясен и
категоричен отговор.

Интервю на
Альона НЕЙКОВА
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Павлина Върбанова е убедена, че познаването
на езика ни е важно за всеки с буден дух

СНИМКА СВЕТЛА ЕНЧЕВА

 Знаете ли какви хора
търсят помощта на сайта?
За кого е важна тази плат-
форма?

- Най-различни хора пра-
вят справки в сайта или из-
пращат запитване на елек-
тронната поща. Понякога се
подписват само с личното си
име, друг път посочват и фа-
милията си или пък използват
псевдоним. Рядко разкриват
какви са по професия или
уточняват своето занимание.
Но някои все пак казват, че са
преводачи или журналисти,
има и представители на други
професионални области. По
естеството на въпросите раз-
бирам и когато ми пишат уче-
ници.

 Имате над 3300 публи-
кации за българския право-
пис, пунктуация и грамати-
ка. Какво ви коства целият
този труд?

- Първоначално “Как се
пише?” тръгна с 850 статии.
Исках да започне с 1000 -
кръгло число, но после си ка-
зах, че е по-важно сайта да го
има, за да могат хората да го
ползват. В голямата си част
публикациите бяха и про-
дължават да са съвсем кратки
- това е съзнателно, защото в
днешно време никой няма
нужда от пространни обясне-
ния. Стремя се да публикувам
най-необходимата информа-
ция: правилно е да се пише
еди-как си; ако е уместно,
обяснявам какво е съответно-
то правило в случая и давам
поне два примера с употреба-
та на определена дума. Много
държа на това, смятам, че е
доста полезно. А и хората така
могат по-лесно да се ориенти-
рат, да съпоставят своя слу-
чай с посочените примери, да
направят аналогия със струк-
турата на изреченията, които
са публикувани в сайта. Не-
прекъснато добавям нови ста-

Сайтът се смята за един от най-надеждните източници
за българския правопис, пунктуация и граматика

тии, за да става все по-богато
съдържанието му. Някои хора
дори не влизат в сайта, защо-
то виждат отговора още в
търсачката, разбират как се
пише и нямат време да се
задълбочават.

 Кои публикации са най-
търсени? За правописа на
кои думи забелязвате най-
големи колебания? Проме-
нят ли се те във времето?

- В първите години, когато
следях статистиката, устано-
вих, че най-четени и най-отва-
ряни бяха публикациите за
това кога се употребява
пълен и непълен член. Бълга-
ринът като че ли има някакъв
комплекс за това правило и
често се консултира. Също
така много търсена и споде-
ляна в социалните мрежи
беше статията кога се пише
“именик” и кога - “именник”.
Сега обаче на първо място е
публикацията за това как се
пише “не знам” - разделно или
слято, което е много често до-
пускана грешка. Тази статия
има солидна преднина пред
другите по популярност и не
виждам как в скоро време
може да бъде изместена от
първото място.

 Наричат платформа-
та “един от най-надеждни-
те източници за езиковата
ни култура”. Как приемате
подобни определения?

- Аз самата смятам, че е
така. За мен е изключително
важно “Как се пише?” да е
надежден източник. Когато
някой потърси информация и
я намери в сайта, трябва да е
сигурен, че е достоверна. Ако
дадено правило не е включено
в Официалния правописен
речник или някой случай е
малко по-особен или заплетен,
не го премълчавам, а подчер-
тавам, че няма изрично прави-
ло в случая, и съветвам да се
пише еди-как си. Моите 27
години практика и фактът, че
повече от четвърт век следя

правилата в книжовния ни
език, промените и актуализа-
циите в него, ми дават само-
чувствието, че мога да съм
полезна на потребителите с
препоръките си в областта на
българската граматика, право-
пис и пунктуация.

 Вие сте авторка и на
книгата “Как се пише?”.
С какво тя се отличава от
сайта?

- Книгата излезе за пръв
път през 2015 година. Много
се колебах дали да се захвана
с написването й. Но издате-
лят Момчил Тодоров ме убе-
ди, че книгата си е книга и
също има своето място. В нея
включих подбрани статии от
сайта, но по-голямата част
беше оригинална. Към книга-
та имаше значителен интерес,
макар че първоначално излезе
с малък обем - само 150 стра-
ници. Когато тиражът й се из-

 Напоследък интернет
се превърна в един от най-
предпочитаните и дос-
тъпни начини за търсене на
информация. Отминава ли
безвъзвратно ерата на реч-
ниците и енциклопедиите в
книжен вариант?

- Трудно ми е да кажа - все
пак не държа кристална топка
в ръцете си. Но смъртта на

източниците, които ползва.
Бих искала да апелирам

към читателите на вестник
ДУМА: доверявайте се на
специалистите, и то не само
по езиковите въпроси, но и в
други области, защото те имат
цялостен поглед върху ситуа-
цията и могат най-добре да ви
посъветват, тъй като имат
знанията, опита и са в състо-
яние да направят професио-
нална преценка.

 Преди време като че
ли българите имаха самочув-
ствието на образовани и
грамотни хора. Но напос-
ледък се заговори за все по-
голям срив в образованието.
Имате ли наблюдения по
този въпрос?

- Имам теза, която е малко
по-различна от ширещото се
мнение, че е настъпил драсти-
чен спад в нивото на езикова
грамотност на българите в
последните три десетилетия,
ако приемем, че до 1990 годи-
на образованието у нас е било
на по-високо ниво. Според
мен не може да се прави така-
ва категорична преценка. Ние
нямаме статистически данни,
на които да стъпим. Липсват
изследвания за това до каква
степен българският народ
като цяло е бил грамотен, а не
само неговата интелигенция.
Имаме субективна преценка и
усещане по този въпрос.
Предполагам, че има такъв
спад. До голяма степен се
опирам на мнението на дълго-
годишни учители, които могат
да преценят какво е нивото на
езиковата подготовка на випу-
скниците. Но това усещане за
срив в грамотността се засил-
ва според мен от факта, че вече
всеки човек, който може да
пише и да публикува в интер-
нет, показва и своята езикова
култура. Преди време нямаше
как да се проследи кой до как-
ва степен е внимавал в час по
български, освен ако не си
напише автобиографията или
някаква молба до институция
- тези документи се четяха
само от ограничен кръг хора.
А сега социалните мрежи да-
ват възможност на всеки да
създава безброй текстове и
съдържанието им разкрива
доста неща. Тоест не толкова
нивото на грамотността спад-
на, колкото за всички стана
видно какво е то.

черпи, решихме да пуснем
ново, обогатено и осъвреме-
нено издание. Така книгата
стана двойна по обем -
съдържа над 300 страници.
Включих статии, за които ус-
танових, че са важни, точно в
процеса на работата ми по
сайта. Убеждавам се от какво
значение за всеки специалист
е опитът, който е натрупал в
работата си. И аз самата си
давам сметка, че когато
завърших българска филоло-
гия, бях твърде самоуверена в
познанията си. Тогава си мис-
лех, че всичко ми е ясно. Кол-
кото повече опит трупа един
човек в своята област, толко-
ва по-добре осъзнава, че зна-
нията му не са всеобхватни.

книгите се предвиждаше още
преди десетилетия, когато ин-
тернет започна да разширява
територията си. А ето че и
досега има интерес към книж-
ните издания. Наблюдавам
млади хора, включително и
19-годишната ми дъщеря, кои-
то предпочитат да четат книги
на хартия, макар че не прене-
брегват и електронния формат.

Някои наистина все по-
често търсят информация в
онлайн речниците, но тук за
мен е голямата опасност по
отношение на българския
език. В други държави, като
Великобритания, САЩ и
Германия например, успяват
да поддържат актуални и на-
деждни източници в интер-
нет. Ние подобно нещо в
България все още не можем
да направим и нямам обяс-
нение защо.

Стига се до заблуждаване
на аудиторията, което за мен е
неприемливо. Ще ви дам кон-
кретен пример: в българското
интернет пространство е
достъпен академичният тълко-
вен речник (https://ibl.bas.bg/
rbe/) - и това е чудесно. Хора-
та си мислят, че в него всички
думи са правилно написани.
Но за съжаление, не е така.
Това е прекрасен речник, аз
също се опирам на него в ра-
бота си, но по отношение на
правописа невинаги е надеж-
ден. Справките трябва да се
правят в актуалния Официален
правописен речник. Много е
лесно човек, който не е специ-
алист в областта, да бъде за-
блуден за достоверността на

Нивото на
грамотност...
Нивото на
грамотност...
Нивото на
грамотност...
Нивото на
грамотност...
Нивото на
грамотност...
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Огромен труд и усилия, 38
години в системата на здраве-
опазването, преминаване през
всичките й нива - от участъков
лекар на село до университет-
ски преподавател, професор,
ръководител на клиника и ле-
чебни заведения, дават само-
чувствието и основанието на
проф. д-р Петранка Троянова
да се кандидатира за депутат в
бъдещия парламент. Тя е вто-
ра в листата на “БСП за Бълга-
рия” в 24 МИР в София, а
стремежът й е да използва
богатия набор от знания, опит,
многобройни контакти и при-
ятелства, за да работи за по-
добро здравеопазване у нас.

Проф. Троянова има при-
знати клинични специалности
по “Дерматология и венероло-
гия” и по “Онкология”, а в
момента е началник на Клини-
ката по медицинска онкология
и зам.-директор по научната
дейност на УМБАЛ “Царица
Йоанна - ИСУЛ”. “Разбрах, че
в болестта и страданието всич-
ки хора са равни и се нуждаят
еднакво от помощ и уваже-
ние”, казва проф. Троянова и
изразява пълната си готовност
да работи за ревизия на дейст-
ващото здравно законодателст-
во, за ускорено премахване на

Проф. ПЕТРАНКА ТРОЯНОВА:

БСП е партията
на промените
в здравеопазването

В болестта и страданието всички хора са равни и се
нуждаят еднакво от помощ и уважение, казва втората
в листата на „БСП за България” в 24 МИР - София

Деси ВЕЛЕВА

благоприятните райони. Лип-
сата на медицински сестри се
усеща във всички части на си-
стемата, в извънболничната и
болничната помощ, а младите
лекари заминават за чужбина,
дори преди да вземат специал-
ност, описва тежката ситуация
проф. Троянова. Сред мерки-
те, които според нея трябва да
се предприемат в тази насока,
са увеличаване на броя на дип-
ломираните медицински специ-
алисти, повишаване на запла-
тите и подобряване на услови-
ята за работа.

Според Петранка Трояно-
ва пандемията от КОВИД-19
показва ясно ниската здравна,
социална и икономическа
ефективност на нашата здрав-
на система и спешната нужда
от качествена промяна. Тя е ка-
тегорична за нуждата от
насърчителна кампания за вак-
синиране и редовното тества-
не за откриване на носителст-

во, за лечение и изолиране на
заразените пациенти.

“Страната ни е в тежка кри-
за, която започва с пандемията
и обхваща всички сфери на жи-
вота ни. Необходими са про-
мени”, обобщава проф. Троя-
нова и изразява убеждението
си, че именно БСП е партията,
която може отговорно да про-
веде промените. За нея БСП е
останала единствената партия
през последните години, а
всички други политически про-
екти са се оказали временни,
създадени с определена цел за
даден момент.

“Лично аз заставам пред
вас с цялата си отговорност
на лекар, с цялата си всеот-
дайност на човек, останал ве-
рен през своя живот на една
единствена мисия - да съм
полезна на хората. Прецених,
че мога да бъда полезна не
само с медицинските си уме-
ния, но и в политиката, като
предложа виждания, узрели с
годините, за обновяване и
преобразуване на здравната
ни система”, заявява още
проф. Троянова и очаква под-
крепата на съгражданите си.

търговския статут на лечебни-
те заведения, за оптимизиране
на нормативната уредба, за
финансова и кадрова стабили-
зация на здравната система.
Всички тези стъпки, смята тя,
ще подобрят ограничения в мо-
мента достъп най-вече на хо-
рата с ниски доходи до необ-
ходимите им здравни услуги.

Проф. Троянова припомня,

че БСП предлага система от
мерки за първите 100 дни на
управление, която в областта
на здравеопазването предвиж-
да приемането на законодател-
ни промени за премахване на
търговския статут на болници-
те. В документа се предлага
още регламентиране на поня-
тието “защитено лечебно заве-
дение”, което има за цел да се
осигурят медицински грижи за
хората в отдалечените и пла-
нинските райони. Спешно
трябва да се въведе електрон-
ното лично медицинско досие
и електронна карта, смята още
проф. Троянова.

За нея особено болезнен е
кадровият проблем в система-
та. Кандидат-депутатът е на
мнение, че недостигът на ме-
дицински специалисти, особе-
но на общопрактикуващи ле-
кари, се отразява негативно
върху първичната помощ и
предоставянето на услуги в не-

ИВАН ГАЛИЛЕЕВ:

АЕЦ „Белене” е необходима на България
Водният проблем на Тетевен и целогодишната проходимост на Троян-Кърнаре
са сред целите на кандидата от листата на “БСП за България” в 11 МИР - Ловеч

 Г-н Галилеев, как-
во ви мотивира да се
кандидатирате за де-
путат?

- Мотивира ме не-
справедливостта при уп-
равлението, разкритията
за липса на прозрачност
при възлагането и
изпълнението на обще-
ствени поръчки, прила-
гането на корупционния
модел “ин хаус” при
строителството на маги-
страла “Хемус”.
Държавната банка ББР
се превърна в кредитна
институция, подпомага-
ща не малките и средни
фирми, а близки до власт-
та олигарси. Това е в
пълен ущърб на иконо-
миката. По този начин се
ограничи финансирането
на иновации за малкия и
средния бизнес, забави

се неговото развитие и
конкурентоспособност.
Допуснаха ниска лик-
видност и продължител-
но стесняване на пазари-
те. Вследствие на КО-
ВИД-кризата в България
бяха създадени условия
за съкращения на персо-
нал, невъзможност за ре-
ализация на младите
хора с образование, но
без трудов стаж, което
ги принуждава да търсят
спасение в чужбина. В
последната година това
доведе до още по-голямо
обезлюдяване, включи-
телно и в Ловешкия ре-
гион. В тази връзка про-
грамата на “БСП за
България” за първите
100 дни на парламента
предлага конкретни леви
политики и мерки с мак-
симално бърз ефект за
хората и бизнеса.

 В контекста на
мотото на левицата
“Разумните решения!”
кои мерки ще отстоя-

вате за спасяването на
Ловешки регион и Севе-
розапада като цяло?

- БСП винаги е от-
стоявала идеята за нови
ядрени мощности и ог-
ромната необходимост
от завършването на АЕЦ
“Белене”. В национален
мащаб това ще доприне-
се за създаването на по-
вече зелена енергия и за
намаляването на енер-
гийния дефицит. За реги-
оните Плевен и Ловеч
проектът “Белене” е
жизненонеобходим - от

гледна точка на заетите
кадри при изграждането
му и след пускането му
в експлоатация. Около
30% от обслужването на
нуждите на атомната
централа в Белене ще е
от местните фирми.

Програмата на БСП
предвижда Държавен ин-
вестиционен фонд “Се-
верозапад”, който ще е
пряко свързан с финан-
сиране на високотехно-
логични производства и
с привличане на младите
хора. Този фонд ще е
стимул за малките фир-
ми в региона и ще гаран-
тира по-високи трудови
възнаграждения в Севе-
розападна България.

В началото на кампа-
нията застанахме зад
инициативата на кмета
на община Троян Донка
Михайлова за целого-
дишна проходимост на
прохода Троян-Кърнаре.
Вярвам, че непрекъсна-
та транспортна връзка

между Ловешка и Плов-
дивска област, която
привлича ежегодно пре-
ки инвестиции, ще до-
принесе за разгръщане-
то на потенциала и на
Централна Северна
България. Това ще даде
възможност за по-тесни
икономически връзки
между двете области.
Конкретно за Тетевен
ще насоча усилията си за
решаване на проблеми-
те, свързани с водохва-
щането и водопреноса в
общината. БСП настоя-
ва за експортна забрана
върху дървата за огрев.
В интензивния отоплите-
лен сезон е по-справед-
ливо да се подсигурява
местното население на
първо място с дърва за
огрев, а след това са
нуждите на износа. Раз-
бирам, че маржът на
печалба не е еднакъв, но
защитата на национал-
ния интерес трябва да е
ангажимент на всички.

 Какви цели си по-
ставяте, ако влезете в
парламента?

- На първо място -
икономическото разви-
тие на Ловешка област.
Това ще стане с привли-
чане на нови инвестито-
ри, повишаване на сред-
ната заплата и подобря-
ване на условията на
труд. В национален план
- осъществяване на пен-
сионната реформа за по-
справедливи пенсии.
Преизчисляването на
месечните суми за възра-
стните трябва да е на
база прослужено време.
Пълен достъп до елек-
тронни административ-
ни услуги, което ще
улесни гражданите и
бизнеса и ще намали
драстично корупцион-
ните практики. Важен
приоритет е и насърча-
ването на младежката
активност в политичес-
ката и обществената
дейност.

Разговаря
Ростислава ИВАНОВА
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Вечният президент
и полетът на прасето
Откровени зевзеци, животни и филмови персонажи се опитват
да заемат поста на държавен глава в различни страни

Добре е да се знае,
че подобна мила картин-
ка може да се наблюдава
не само в България.
Светът е пълен със
странни кандидати за
президенти, които по
един или друг начин
привличат вниманието,
но никога не успяват да
го запазят след изборни-
те резултати.

САЩ смело може да
бъдат наречени рекор-
дьори по странни жела-
ещи да заемат най-вис-
шата държавна длъж-
ност. Например, през
1968 г. активистите на
ляворадикалната Между-
народна младежка пар-
тия предлагат като кан-
дидат за президент пра-
се, наречено Пигасус
Безсмъртни. Името на
животното не е избрано
случайно, а е алюзия на
крилатия кон Пегас от
античната митология и
на английската поговор-
ка “Когато свинете ще
литнат” - аналог на
българския израз “На
куково лято”. Юпитата
дори организират среща
с избирателите и прес-
конференция до сграда-
та на общината в Чика-
го. Но нито те, нито Пи-
гасус не успяват да взе-
мат думата и да отпра-
вят посланията си към
евентуалните гласопода-
ватели, тъй като полици-
ята задържа активисти-
те заедно с прасето. За
съжаление, така и не
става ясно каква е по-на-

Пигасус Безсмъртни бе издигнат
от Международната младежка партия

Котаракът Лимбербат бе конкурент
на Хилъри Клинтън и Доналд Тръмп

СНИМКА JULIAN WASSER/THE LIFE IMAGES COLLECTION

Визията на Владимир Франц бе допълнена
с нестандартна предизборна програма

Супербарио Гомес
в емблематичния си костюм

Ким Ир Сен е държавен глава
на КНДР цели 22 години

Избирателите в България
помнят доста странни кандидати

В последно време българинът като че ли свик-
на, че сред участниците в президентските избори
непременно ще присъстват русата фолк певица
Луна, вечният протестиращ Йоло Денев и голо-
главият пънк изпълнител Светльо Витков с черен
колан по карате за по-голяма тежест. По-зрели-
те избиратели пък и до днес си спомнят ярката
кампания за “Дондуков” 2 на сатиричната двойка
Иван Кулеков и Христо Бойчев. И на дете е ясно,
че подобни кандидатури имат шанс само да доба-

вят някой пъстър щрих към обичайния безличен
пейзаж от позабравени лидери на политически
партии, които също нямат никакъв потенциал да
стигнат дори до балотаж. У нас обикновено още
преди финалната права са ясни основните фигу-
ри, които реално ще се борят за поста на държа-
вен глава. Но това не пречи на миманса и клакьо-
рите му да се мъчат всячески да вдигат врява и
да напират да влязат в обектива на предизборни-
те телевизионни студия.

Виктор Шевченко като Дарт Алексеевич Вейдър

татъшната съдба на жи-
вотинчето.

В американските из-
бори участва и друг мил
представител на фауната,
издигнат като кандидат за
държавен глава. През
2016 г. за конкуренция на
Хилъри Клинтън и До-
налд Тръмп се спряга ко-
таракът Лимбербат. Заяв-
ката за участие в предиз-
борната надпревара е
попълнена от приятеля на
стопанката на домашния
любимец. Писанчо се
сдобива и със собствени
фенове в социалните мре-
жи, а мотото на кампани-
ята му и кратко и ясно:
“Време е за “мяу!”

Мнозина наблюдате-
ли имат нееднозначно
отношение към сегашния
президент на Украйна -
актьора Владимир Зелен-
ски, прочут с комедий-
ните си роли. Но през
2014 г. за лидерския
пост на страната се кан-
дидатира още по-необи-
чаен образ - Дарт Алек-
сеевич Вейдър. Преди

това човекът си има
съвсем обичайно за ре-
публиката име - Виктор
Шевченко, но малко пре-
ди изборите официално
се прекръства. Държав-
ната ЦИК обаче отказва
на Вейдър да го регист-
рира за народния вот с
мотива, че това ще пре-
дизвика “унижение на
украинското общество,
дискредитиране на стра-
ната пред международ-
ната общественост и
принизяване на прези-
дентската институция”.
Но политическата кари-
ера на Дарт Вейдър
продължава да се разви-
ва: той е член на Интер-
нет партията на Украй-
на, която издига свои
представители и на из-
вънредните парламен-
тарни избори. В списъ-
ците на кандидатите за
народни представители
са включени Чубака Сте-
пан Михайлович, Амида-
ла Падме Николаевна,
Йода Магистър Влади-
мирович и други зевзеци

с имена на персонажи от
“Междузвездни войни”.

Като Фантомас и Ава-
тар става известен Влади-
мир Франц, който стига
дори до балотаж в прези-
дентската надпревара на
Чехия през 2013 г. Пря-
корите си мъжът получа-
ва заради необичайната
си визия - тялото му поч-
ти изцяло е покрито с та-
туировки. Предизвика-
телният външен вид,
съчетан с нестандартна
предизборна програма
(обещава да легализира
марихуаната), го превръ-
щат в изключително по-
пулярен сред младите
хора. Но на същинския
вот Франц така и не ус-
пява да събере необхо-
димото количество гла-
сове.

Още един странен
образ прави опит да за-
еме най-високия държа-
вен пост. Предизборна-
та кампания на Супер-

между любимите му
държави, да се разпусне
Службата за борба с
наркотици и да се разре-
ши свободната миграция
из целия континент. Ин-
тересен е фактът, че Су-
пербарио излиза на по-
литическата сцена след
разрушителното земе-
тресение в Мехико през
1985 г. Става популярен
с призивите да се осигу-
рят достъпни жилища за
онези, които заради бед-
ствието са останали без
покрив над главите. Но
впоследствие прекалено

необмислено започва да
жонглира с чувството за
хумор на избирателите,
което в крайна сметка му
изиграва лоша шега.

КНДР е единствената
страна в света, където
има... Вечен президент.
На тази длъжност офици-
ално е утвърден първият
държавен глава на север-
ната част на Корейския
полуостров - напуснали-
ят този свят през 1994 г.
Ким Ир Сен. По-малкият
му син Ким Чен Ун, кой-
то управлява до днес и
притежава неограничена
власт, всъщност е само
председател на Трудова-
та партия на република-
та. И перманентно е един-
ственият кандидат за ли-
дер на страната.

Историята познава и
други примери за про-
словутата “свобода” на
избор. Вотът в Либерия
през 1927 г. отрежда
безпрецедентна победа
на Чарлз Кинг. Според
официалните данни той
е подкрепен от 234 000
гласа, макар че броят на
регистрираните избира-
тели е... само 15 000
души. Тези данни дори
са вписани в Книгата с
рекордите на Гинес
като най-фалшифицира-
ните в света.

барио Гомес се разпрос-
тира върху цели две
страни - Мексико, в ко-
ято е роден, и САЩ,
където иска да прекара
остатъка от дните си.
Кандидатът предлага да
се премахнат границите

Материала подготви
Альона НЕЙКОВА
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1833 - РАЖДА СЕ АЛЕКСАНДЪР БОРОДИН,

РУСКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 1887Г.). Много от
музикалните му произведения са на
историческа тематика. Целта му е
да разкрие драматичната история на
руския народ. Написал е три симфо-
нии, от които втората е известната
“Богатирска”, и една симфонична
картина - “Из степите на Средна
Азия”. През 1869 г. започва работа над операта “Княз
Игор”, която не успява да завърши приживе. Тя про-
звучава за първи път на сцена през 1890 г.

1840 - РАЖДА СЕ ОГЮСТ РОДЕН, ФРЕНСКИ
СКУЛПТОР (УМИРА 1917 Г.). Един от основопо-
ложниците на импресионизма
в скулптурата. Признание за
таланта си получава, когато
държавата откупува две не-
гови статуи - “Йоан Кръсти-
тел” и “Крачещият мъж”.
Негови са “Мислителят” (на
снимката), “Ева”, “Мимолет-
на любов” и др. Умира в дома
си от премръзване, тъй като
френското правителство не
му отпуска пари за отопление. Завещава произведе-
нията си на френския народ и сега те са в неговия
музей в Париж и в Музея д’Орсе (Париж), а така
също и в Музея на Роден във Филаделфия.

1897 - СЪЗДАДЕНА Е ВОЕННОМОРСКАТА БАЗА
ВЪВ ВАРНА. Основана е с Указ 40 на княз Алек-

сандър I Батенберг. За неин командир е назначен
капитан II ранг Пол Пишон. Военният флот се
разделя на Дунавска флотилия - с щаб в Русе, и
Морска част - с щаб във Варна.

1943 - РАЖДА СЕ РАШО РАШЕВ, АРХЕОЛОГ,
ПРОФЕСОР (УМИРА 2008 Г.). Посве-
щава се на най-мащабните археоло-
гически проучвания на столицата
Плиска и нейната околност. Проучва
и редица землени укрепления, крепос-
ти и некрополи от периода на Първо-
то българско царство в Североизточ-
на България около Силистра, Разград, Варна и Шу-
мен. Директор на Археологическия институт с музей
при БАН (2007-2008). Загива в пожара във влака
София-Кардам на 28 февруари 2008 г.

1973 - ЗАПОЧВА ПЪРВОТО ТУРНЕ НА “КУИН”.
Британската
рок група, съз-
дадена през
1970 г., е една
от най-успеш-
ните музикал-
ни групи на
всички времена.
Нейни членове
са Фреди Меркюри (вокал), Брайън Мей (соло кита-
ра, вокали), Джон Дийкън (бас китара) и Роджър
Тейлър (барабани, вокали). Издават общо 18 албума,
18 сингъла и 10 DVD-та, от които са продадени над
300 млн. копия в световен мащаб. Албумът им от
1977 г. “News of the World” съдържа два от най-
известните рок химни “We Will Rock You” и “We Are
the Champions”.

1980 - НАПРАВЕНИ СА ПЪРВИ СНИМКИ НА
ПРЪСТЕНИТЕ НА САТУРН. Това става възможно,
след като космическият
апарат на НАСА “Во-
яджър 1” се доближава
максимално до планета-
та. Шестата поред пла-
нета от Слънчевата си-
стема и втората по го-
лемина след Юпитер е известна най-вече с пръсте-
ните си, съставени от лед и космически прах.

Велислава ДЪРЕВА

Пушек и мътилка

Янаки СТОИЛОВ

Продължавам да
служа на България

хамелеони учат почте-
ните на морал, а овла-
стени безличия издева-
телстват над личности-
те;

защо страхливци
хулят храбрите, безда-
рия разтерзават та-
лантливите,  неуките
побеждават науката;

защо мерзавци
съдят безкористните,
мракобеси унижават
разума, мошеници под-
гаврят честните;

защо безчестието е
слава, глупостта - гор-
дост, бездарието - при-
вилегия, незнанието -
достойнство, познани-
ето - порок, подлостта
- закон, лъжата - чест,
истината - позор, ни-
щожността - величие,
наглостта - на власт,
насилието - на почит,
а разумът - за при-
смех.

Утре е  Денят за
размисъл. Утре.

Утре е  Денят за
размисъл. Утре. Събо-

Уважаеми социали-
сти,

От края на м. ок-
томври т.г. с Указ на
президента на Репуб-
лика България съм на-
значен за съдия в Кон-
ституционния  съд .
Това наложи в съот-
ветствие с Конститу-
цията и Закона да пре-
кратя моето дългого-
дишно членство  в
БСП, за да заема ви-
соката длъжност. Този

личен избор, въпреки
полученото професио-
нално признание, не
бе  лек ,  защото той
съществено променя
характера  на  моята
обществена ангажира-
ност и дейност зана-
пред.

Искрено благодаря
на всички, с които сме
отстоявали общи
убеждения, работили
сме всеотдайно за до-
стоен живот в Бълга-
рия и за българските
национални интереси.
Получаваната подкре-
па винаги ми е давала
сила и  увереност в
позициите, които съм
отстоявал.

Моят партиен път
е неразривно свързан
с  организацията  в
“Красна поляна”, Со-
фия  -  от  районен
съветник до народен
представител във Ве-

ликото  Народно
събрание и следващи
парламенти. Участвах
като делегат на всич-
ки конгреси на БСП
през последните три
десетилетия и на ня-
колко от тях получа-
вах едни от най-висо-
ките  резултати  при
избора за членове на
Националния съвет .
Признателен съм на
хиляди социалисти ,
десетки хиляди симпа-
тизанти и други граж-
дани, заради които ня-
колко пъти бях наро-
ден представител. В
столицата и в страна-
та, особено в избира-
телните райони, в ко-
ито работих, намирах
истински другари,
съмишленици и сърат-
ници, с които посре-
щахме изпитания, спо-
деляхме успехи и не-
удачи.

Благодаря на ръко-
водството на партия-
та за подкрепата на
предложението  на
президента Радев за
назначаването ми за
министър на правосъ-
дието в служебното
правителство. От тази
позиция показах какво
е необходимо за ре-
форма на съдебната
система и за върхо-
венство на правото.

Убеден съм, че на-
шият стремеж към со-
циална справедливост
е напълно съвместим с
ролята на правосъдие-
то като израз на сп-
раведливост. В длъж-
ността на конституци-
онен съдия продъл-
жавам да служа на Ре-
публика България за
защита на нейния вър-
ховен закон, на основ-
ните права и задъл-
жения на гражданите.

От стр. 1

Истерията на ГЕРБ
с изборните машини е
точно това - пушек и
мътилка. Те вече видя-
ха, че обичайните но-
мерца за уреждане на
позитивни изборни
резултати не минават
така леко. Хорското
недоволство от хомо-
та, гарнирано с маши-
ната, която не може да
купиш,  лиши Бойко
Борисов и компания
от удобството на пре-
дизвестената победа.
Уплашиха се, че Ру-
мен Радев, заедно с
всичко, което симво-
лизира вдигнатият му

юмрук и призива “Му-
три, вън”, ще победи
отново. Опитват да ни
убедят ,  че  няма
смисъл да гласуваме.
Защото искат да оп-
равдаят изборната си
загуба. Правят го под-
ло и безцеремонно -
всявайки недоверие в
изборния процес и по-
точно в машините. Не
са случайни тия “из-
скачащи” собственос-
ти на “Сиела Норма”,
нито пък хаотичните
обяснения на частни-
ка. Целят се в актив-
ността,  в доверието
към изборите, целят се
във вашия глас или по-
скоро във вашата апа-

тия!
Гласуването на ма-

шина не е страшно!
Отнема малко време, а
най-хубавото е, че ре-
зултатите  излизат
бързо и броенето не
зависи от настроение-
то или честността на
(не)партиен  човек .
Няма да изглеждате
глупаво до нея. В сек-
ционната комисия ще
има кой да ви обясни
какво да правите. Не
се притеснявайте, не
само вие сте в тази
ситуация. А и човек се
учи, докато е жив.

Машината не хапе
пръсти, а и колкото и
да се опитват да ви

убедят - не е толкова
лесна за манипулира-
не.  Мислете за  нея
като банкомат. Само
дето тя не пуска пари,
а “пуска” хора, които
да управляват разумно
или не  държавните
финанси. Освен това,
хваща разбойниците,
опитали се да хакнат
банковите сметки - и
тук ще има проверки,
контрол, засичане на
резултати...

Не се страхувайте,
не се давете в мътил-
ката и пушилката на
ония, които вече се
тресат,  осъзнавайки
изборния  си  крах .
Идете и гласувайте!

Изборът!
та срещу неделя. Пре-
ди изборите. Не след
това! Не после!

За да не се чудим
после защо продажни-
ци съдят неподкупни-
те, нищожества пре-
следват доблестните,
подлеци назидават до-
стойните, глупци на-
ставляват умните, без-
просветни обругават
мъдрите;

защо всякакви об-
ществени блудници и
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 Какъв е големият залог на тези
избори “две в едно”, господин Зафи-
ров?

- На тези избори има множество
малки залози и един голям, генерален.
И той е ще продължи ли промяната и
доразграждането на модела ГЕРБ, или
връщаме омразното статукво, но този
път още по-настървено и реваншист-
ки настроено. От решението на този
въпрос следват отговорите на множе-
ство други, които също вълнуват об-
ществото - кой, с кого, с какъв мандат,
какви приоритети, какъв хоризонт на
управление и т.н.

Голямата цел на тези избори е смя-
на на модела на управление на държа-
вата, стабилно парламентарно мнозин-
ство, воля за реформи във всички сек-
тори, борба с кризите, смели и непо-
колебими министри. И никога повече
ГЕРБ!

 Президентската надпревара е
интересна, но защо парламентарни-
ят вот е по-важен за България и
българите?

- Ако забелязвате, фиксирах основ-
но парламентарните избори, и то не
само заради конституционната форма
на управление на страната. Президент-
ските избори, при очертаващата се
категорична победа на двойката Ра-
дев-Йотова, изглеждат като състезание
с предизвестен край. ГЕРБ са се хва-
нали за Герджиков като удавник за
сламка в стремеж да поизчистят ток-
сичния си имидж и да излязат от то-
талната изолация, в която се намира-
ха в последните два кратки парламен-
та. Правят го с ясното съзнание, че
губят, но с надежда за принадена мо-
билизационна стойност на поразколе-
баните си симпатизанти.

Големите въпросителни са около
конфигурацията на бъдещия парламент
и разпределението на силите в него.
Защото именно в Народното събрание
се решават големите въпроси пред
страната, а от качеството на приема-
ните в него закони зависи всекидневи-

ето и съдбата на милионите български
граждани в страната и чужбина.

 Намери ли БСП верния път за
консолидация на лявото простран-
ство? Ракета носител или изрази-
тел на по-широк кръг от интереси
ще бъде “БСП за България”?

- Консолидацията в лявото прост-
ранство не е спирала и върви позитив-
но. В сравнение с последните парла-
ментарни избори широкото ляво обе-
динение се увеличи с няколко партии и
организации около БСП и вече сме 22.
В този контекст, мисля, да - БСП наме-
ри верния път за обединение на лявото
и в него има палитра от партии, движе-
ния и граждански организации, обеди-
нени около общи идеи и политически
цели. Без да разширяваме формално
“БСП за България”, на базата на пре-
дизборни споразумения, коалицията е
носител и изразител на тези общи идеи
и ще ги отстоява в 47-ото Народно
събрание.

 Паника, страх, КОВИД-19,
тревога, шокови цени на тока и го-
ривата, растящи цени на парното и
водата, на храните, локдаун, зелени
сертификати, ваксинация, ниски до-
ходи и пенсии... И още много тревоги
имат днес хората. Защо да им е до
избори и до гласуване? Защо да избе-
рат това, което им предлага БСП?

- Защото България е изправена пред
редица кризи, които трябва да бъдат
решени максимално бързо. Хората се
нуждаят от сигурност, стабилност и
предвидимост какво ще се случи през
следващите месеци, а само БСП има
ясен план с разумни решения за първи-
те 100 дни на управление, които са
най-критични за всяко правителство.
Готови сме с конкретни мерки за под-
помагане на засегнатите сектори, биз-
неса, семействата и социално слабите
български граждани.

 Кои ще бъдат първите три
стъпки, които ще направите след
изборите - в първия ден, в първата
седмица, в първия месец?

- Първата задача безспорно е
стартът на Народното събрание и
бързото сформиране на парламентар-
ните комисии, за да тръгнат парламен-
тарните процедури. От начина и изгу-

беното за това време ще проличи до-
колко партиите са си взели поука от
краха на двата последни парламента и
дали са готови този път бързо да сфор-
мират работещо мнозинство.

Веднага след това започваме рабо-
тата по бюджет 2022, където вече сме
в остър дефицит на време. И, разбира
се, не на последно място - законода-
телната инициатива и приемането на
пакет от закони по най-важните про-
блеми пред обществото - здравеопаз-
ване, доходи, икономически растеж,
енергетика, образование, демографска
криза. Тук “БСП за България” има
готовност веднага да внесе своите
законодателни предложения по зако-
нопроекти, които не успяваха да събе-
рат мнозинство в предишните състави
на Народното събрание, само защото
бяха внасяни от БСП. Надяваме се
вече да не е така.

 Това ли ви заръчаха вашите
избиратели в Сливен? Кои са техни-
те проблеми, с какво те са по-различ-
ни от тревогите на останалите
българи? Как ще ги отстоявате в 47-
ото Народно събрание?

- Проблемите в Сливен и региона
са много, но и тук решението е едно
- смяна на доказано неефективните
лица, разбиване на олигархично-мафи-
отския стил на управление, ясни при-
оритети, стъпващи на местните осо-
бености и възможности, и най-вече -
воля за промяна!

Област Сливен е на предпоследно
място по размер на БВП на човек от
населението и на деветнадесето мяс-
то по равнище на средната работна
заплата в страната. 43,5% от хората
живеят в бедност и социално изключ-
ване спрямо 22,6% средно за страна-
та. Областта е с най-високи нива на
раждаемост (основно заради ромско-
то население) и в същото време с
много висок отлив на хора, предим-
но млади и образовани, към други
градове или чужбина. Това говори за
сериозни икономически проблеми,
неудовлетвореност от нивата на до-
ходи и трудова заетост. Налице са
проблеми в образователната система
- сравнително нисък процент на за-
писване за основно и средно образо-

вание, висок процент напуснали и
повтарящи годината.

Областта е на едно от последните
места и по усвояване на евросредства
на човек от населението. Сливен от-
давна е изпреварен от Ямбол по отно-
шение на преките външни инвестиции.
Демографското развитие и демограф-
ската структура на населението също
са проблемни. На пазара на труда се
предлага основно нискоквалифицира-
на работна ръка, така че не може да се
разчита на привличане на високотех-
нологични производства или на такива
с по-висока добавена стойност. Нуж-
ни са спешни инвестиции в пакет со-
циални и икономически мерки, които
да задържат младите и образовани хора
в региона.

Не се използва ефективно иконо-
мическият потенциал на летище
Бършен, Сливенски минерални бани,
Карандила. Не се използват възможно-
стите за чужди инвестиции, които мо-
гат да донесат връзките с побратиме-
ните на Сливен градове - Воронеж,
Чунцин, Гера и др.

Въпреки че регионът имаше и ми-
нистър, и кметове от ГЕРБ - не получи
очакваните средства от правителство-
то. Напротив - всеки областен център
в Югоизточния район получи повече
от Сливен. Туризмът е абсолютно не-
развит при наличие на Сливенски ми-
нерални бани, магистрала, прекрасна
планина, богата история и паметници
на културата.

 Като експерт в сферата на
отбраната, как бихте степенувал
приоритетите на левицата в тази
област, като имате предвид те-
жестта на всички кризи, с които ще
трябва да се справи новата власт?

- Пред БСП винаги е стояла една
цел в сектор отбрана - гарантиране на
териториалната цялост, независимост-
та и суверенитета на България чрез
преодоляване на занижените способ-
ности, значителния некомплект от ли-
чен състав, системното недофинанси-
ране, занижените критерии в подготов-
ката, лошите условия на труд и ниска
мотивация на личния състав на българ-
ските Въоръжени сили.

С оглед тежестта на различните
кризи, които споменахте, бих степену-
вал приоритетите по следния начин:
Стратегически преглед на отбраната и
изготвяне на Бяла книга за отбраната,
План за организационно изграждане и
развитие на Въоръжените сили. Необ-
ходимо е да се балансират инвестици-
ите в отбраната между хората, въоръ-
жението и техниката, бойната подго-
товка и инфраструктурата. Трябва да
се повиши основното месечно възнаг-
раждение до нива, сходни с тези на
аналогични длъжности в цивилния
живот. Освен заплата, военнослужещи-
ят трябва да получава и допълнително
заплащане, което е компенсация за
условията на труд, заетостта му и дру-
ги особености на военната служба.
Нужно е да се синхронизира модерни-
зацията на въоръжението и техниката
за трите вида въоръжени сили, да се
поддържа, ремонтира и модернизира
наличната бойна техника до приемане-
то на нова. Не на последно място -
регламентиране на сътрудничеството
с ветераните и военнопатриотичните
съюзи и организации за патриотично-
то възпитание на младежта и издигане
престижа на Българската армия. На
дневен ред е и приемане на Закон за
запасното войнство.

АТАНАС ЗАФИРОВ е роден
в Бургас. Завършил е български
език и история във ВТУ
“Св. св. Кирил и Методий”,
а след това финанси в същия
университет. Има специализа-
ции по политология и полити-
чески мениджмънт в Нов
български университет,
Българското училище за
политика и Московската
школа за политически
изследвания. Бил е старши
експерт в община Бургас.
Народен представител
в 42-рото и 43-тото НС.
Член е на ИБ на БСП,
зам.-председател на партията
по коалиционната политика.

Интервю на Ина МИХАЙЛОВА

Ако доразграждането на модела не продължи, омразното
статукво ще се върне още по-настървено и реваншистки настроено,
казва водачът на листата на „БСП за България” в 21 МИР - Сливен

АТАНАС ЗАФИРОВ:

Никога повече ГЕРБ!
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„Брайтън 4” спечели
три награди на
фестивала в Котбус

Леван Когуашвили
на фестивала в Котбус

18 платна показват
в общата си изложба
художниците -
майка, баща и син

Семейство Върбанови
в „Светлини и сенки”

Богдан Върбанов

Мария Върбанова

Валери Върбанов

СНИМКА “АРТ ФЕСТ”

Ценни книги и албуми са подредени
в експозиция за Фьодор Достоевски

Столичната библиоте-
ка отбелязва 200 години от
рождението на великия ру-
ски писател и публицист
Фьодор Достоевски с те-
матична изложба на ценни
книги и албуми от фонда и
колекциите си. Тя може да
бъде разгледана до 30 но-
ември в Мраморното фо-
айе (партер). Представени
са издания на произведени-
ята на един от най-четени-
те класици в Столичната
библиотека на български,
руски, английски, испански
и немски език, както и кри-

СНИМКИ СТОЛИЧНА
БИБЛИОТЕКА

Продължава успешното пред-
ставяне на международната фес-
тивална сцена на “Брайтън 4”,
копродукция на Грузия, Русия,
България, Монако и САЩ. Негови-
ят режисьор Леван Когуашвили бе
специален гост на юбилейния 25-и
“София филм фест” и заедно с
част от българския екип предста-
ви своята творба пред публиката.
“Брайтън 4” е грузинското предло-
жение за международен “Оскар”,
като в актива му са и три отли-
чия, включително за най-добър
филм, от 20-ия фестивал в Трай-
бека, Ню Йорк. На авторитетния
кинофестивал в Котбус, фокуси-
ран върху киното на Източна Ев-
ропа, “Брайтън 4” спечели още три
награди - за индивидуално пости-
жение на актьора Леван Тедиаш-
вили и призовете на ФИПРЕССИ и
на Екуменическото жури. Копро-
дукцията е реализирана с подкре-
пата на ИА “Национален филмов
център”; продуцент от българска
страна е “Арт фест” (Стефан
Китанов и Мира Сталева).

тически студии за творче-
ството му на български,
руски и английски. Ще ви-
дим най-старото оригинал-
но издание във фонда на
Столичната библиотека -
“Братя Карамазови”
(Санкт Петербург, 1895),
българските преводи на
“Престъпление и наказа-
ние” (1913), “Унижените и
оскърбените” (1919),
“Братя Карамазови”
(1920), “Мъртвият дом”

“Руски мир”. Особен ин-
терес представлява лук-
созният албум с илюст-
рации от прочутия рус-
ки художник Иля Глазу-
нов към цитирани текс-
тове и портрети на геро-
ите на Ф. М. Достоевски.
Най-интересните илю-
страции от уникалния ал-
бум ще бъдат качени на
сайта на библиотеката и
ще може да бъдат разгле-
дани от почитателите на
гениалния писател.

Чуждестранните изда-
ния са: най-старото изда-
ние е на немски - на “Бра-
тя Карамазови” (1919),
книги на немски и англий-
ски от Германия, Велико-
британия и САЩ (60-те -
80-те години на ХХ в.), на
испански - от Испания,
Куба и Никарагуа, както и
нови издания на английски
- “Престъпление и наказа-
ние” (1990), “Бесове”
(2000) и “Идиот” (2010).

(1921), “Идиот” (1921),
“Бесове” (1924), “Юноша”
(1927), “Бедни хора”
(1928), “Дневник на писа-
теля” (1928), “Повести и
разкази” (1928) до най-но-
вите - на издателствата
“Захарий Стоянов” (Поре-
дица “Шедьовър”), “Фама”
(Серия “Класика”) и др. в
периода 2000-2021 г.

Новите издания на
руски език и критически
материали за творбите на
Достоевски от периода
2007-2020 г. са дарени
на библиотеката от фонд

Самостоятелната изложба живо-
пис на художниците Мария, Валери
и Богдан Върбанови, обединена под
заглавието “Светлини и сенки”, пред-
ставя за първи път в своето про-
странство столичната галерия “Па-
риж” (до 20 ноември). Талантливото
семейство художници, чийто наслед-

ник Богдан вече почти ги е настигнал
по майсторство и техничност, реши
да покаже на софийската публика
осемнадесет свои платна, изпълнени
с виртуозна техника в стила най-вече
на хиперреализма, който обаче е
смесен на места със сюрреалистични
мотиви, научи ДУМА от галеристка-
та Надя Павлова. Тя представя из-
ложбата така:

Изключителна нежност и фина из-
работка откриваме в дантелените дра-
перии и перлените раковини на Ма-
рия Върбанова. В картините й ще
усетим носталгията по красотата на
“Бел епок”, където порцеланът, изящ-
ната чаша, старинният чайник и мал-
ката статуетка са част от тогавашния
ежедневен интериор на дома. Женст-
веният усет към красивия натюрморт
е силата на Мария и тя връща с леко-
та зрителя в едни отминали и изпълне-
ни с романтика времена. Но паралел-
но с този ретро уклон, Мария Върба-
нова ни показва и съвременния, моде-
рен и изчистен натюрморт, в който
ябълките могат да са хиперболизира-
ни, както е в картината й “Zoom in”,
или пък силно отдалечени, както е в
творбата “Zoom out”.

Валери Върбанов подхожда с по-
различна енергия към картината, там
се усеща една дързост, много по-изра-
зен вкус към сюрреалистичния еле-
мент, често ще виждаме отражения,
но ще мислим, че са реалност, драпе-
риите ще са пищни и майсторски, като
само ще напомнят човешкото присъ-
ствие по своите гънки, а понякога ми-
нимализмът в хиперреализма ще ни

говори повече от пищността. Фин усет
към детайла, смелост в изказа и висо-
ка прецизност са характерни за кар-
тините на Валери Върбанов.

Богдан Върбанов е някаква неве-
роятна смесица от стиловете и под-
ходите и на двамата си родители. При
него ще видим както майсторската
класическа визия на натюрморта, взе-
та от Мария, така и лекото сюрреали-
стично намигване от Валери. Специ-
ално в тази изложба Богдан е наблег-
нал на класическите натюрморти, ко-
ито са изработени с блестяща техни-
ка и грабват с топлите си и меки
живописни цветове.

Общото между тези трима талант-
ливи съвременни автори е, разбира се,
невероятната игра със светлините и
сенките, която те владеят толкова до-
бре. Това усещане за жива реалност и
обемност се постига именно чрез тях.
Интересна е и живописната им тех-
ника, чрез която извайват хиперреа-
листично обектите в своите картини -
акрилни бои върху платно, обикнове-
но върху черен грунд, чрез последо-
вателно използване на обикновена
четка и аерограф.

ВЪЗПОМЕНАНИЕ
ДВЕ ТЪЖНИ ГОДИНИ

без нашия непрежалим съпруг, баща,
дядо и прадядо

Проф. д.и.н. БЕЛЧО
ИЛЕВ
1927 – 2019

Ти беше и ще останеш завинаги
в нашите сърца.

   Ще те помним с твоята мъдрост
доброта и благ характер.

Обичаме те!
Липсваш ни!

От семейството
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Предимно слънчево ще е времето почти в цяла България.

Над западната половина от страната ще има висока облач-

ност, а преди обяд на отделни места в низините и около

водните басейни ще се наблюдава мъгла или ниска облачност.

Ще духа слаб източен вятър. Атмосферното налягане още

малко ще се понижи, но ще остане по-високо от средното

за месеца.

НИМХ/БТА

ВИДИН

10c

СОФИЯ

13c

САНДАНСКИ

16c

ПЛЕВЕН

12c

РУСЕ

12c

ПЛОВДИВ

14c

ВАРНА

14c

БУРГАС

13c

ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ ВТОРНИК

ТЕЛЕЦ

Очаква ви доста рути-
нен ден, в който ще ре-
ализирате свои плано-
ве. Не експерименти-
райте.

ОВЕН

Ще ви обхване вдъхно-
вение да реализирате
мислите си в творче-
ство. Близки ще поис-
кат помощ.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Звездите горещо ви пре-
поръчват да се облече-
те малко по-ярко и праз-
нично. Време е за купон
вкъщи.

22 май - 21 юни

РАК

Денят ви може да ос-
тане в паметта ви,
даже и да е обикновен.
Ще си го спомняте с
носталгия.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Отношенията с люби-
мия ще се променят
за по-добро. Звездите
съветват да не губите
време.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Не бързайте при рабо-
тата с дребни детай-
ли, а доизпипвайте не-
щата до най-малки по-
дробности.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Денят ще премине мно-
го добре. Ще се появи
желание да общувате и
да обсъдите различни
новости.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ако сте затрупани с
много проблеми, днес е
най-подходящият ден да
ги споделите с близки-
те.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Преоценете своите
възгледи за общуване с
любимия човек и премах-
нете всичко, което ви
пречи.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не би трябвало да де-
монстрирате своята
гордост, за да не нару-
шите хармонията у
дома.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Малко количество ал-
кохол ще помогне да се
отпуснете и да намери-
те общ език с любим
човек.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Няма да ви бъде никак
трудно да достигате
преследваните цели, но
не разчитайте на лав-
ри.

ХОРОСКОП
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ПРОМЕНЛИВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚË
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.25 √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
20.35 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021:  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ
20.55 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¬ Í‡‰˙ ¿Í‡Ú‡: ÃÂ˜ÚË

Á‡ Ì‡ÔÂ‰Ì‡ÎË
21.30 ¬ Í‡‰˙ —ÂÍÂÚÌËÚÂ

‰ÓÍÎ‡‰Ë Ì‡ —ÓÎ œÓÎ‡Ì-
ÒÍË

22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /7
ÒÂÁÓÌ, 12 ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ,
ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 »Á·ÓË 2021: «‡ÍÎ˛-

˜ËÚÂÎÌË ÔÂ‰ËÁ·ÓÌË
ÍÎËÔÓ‚Â

00.00 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /3
ÒÂÁÓÌ, 12 ÂÔËÁÓ‰/
(16)

00.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.35  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.35 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /

Ô/
04.30 œ˙ÚÂÍË /Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.10 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
13.50 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.28
14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.48

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.40

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.84

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.40

00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.16

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.6

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰Ë-
ˆËÌ‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ
Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÊË‚ÓÚ

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË
ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

15.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
17.40 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî - ÒÓ-

ˆË‡ÎÌÓ-Ô‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ

18.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ¯ÓÛ Á‡ ÁÌ‡-
ÌËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.30 ì“Ë ‡ÍÓ‰‡î - ÏÛÁË-
Í‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî -
‡Á‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁË-
Í‡ÎÌÓ ÚÓÍ-¯ÓÛ

23.20 ìŒÎÂ‡Ìî - Ë„‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ

01.15 ìœÓÎÂÚË Ì‡Ò˙Ì Ë Ì‡-
ˇ‚Âî - Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

02.45 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË
ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

04.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î
- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
02.25 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
09.00 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)



За да подобрят значително качеството на месото, някои

австралийски фермери дават на кравите си червено вино.

Дори здраво стъпили на Земята, никога не сме неподвижни.

Планетата ни се върти и около Слънцето, и около оста си.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿Õƒ–≈… ¿œŒ—“ŒÀŒ¬, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
ƒŒ¡–ŒÃ»– Δ≈◊≈¬,
ÙÛÚ·ÓÎÌ‡ ÎÂ„ÂÌ‰‡
»¬¿Õ “≈Ã≈À Œ¬, ‡ÎÔËÌËÒÚ
»–»Õ» Δ¿Ã¡ŒÕ¿—, ‡ÍÚËÒ‡
—“Œ… Œ œ≈≈¬, ‡ÍÚ¸Ó
—“ŒflÕ ƒŒ¡–≈¬, ‰‚ÛÍ‡ÚÂÌ
Â‚ÓÔÂÈÒÍË ¯‡ÏÔËÓÌ
ÔÓ ·Ó·‡, ÚÂÌ¸Ó

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

Œ·ˇ‚‡:
œÓ‡‰Ë ÔÓ‚Ë¯ÂÌ‡Ú‡ ˆÂÌ‡ Ì‡ ÚÓÍ‡
ÔÂ‰ËÁ·ÓÌËÚÂ ÍÂ·‡Ô˜ÂÚ‡ ˘Â ÒÂ
‡Á‰‡‚‡Ú Á‡Ï‡ÁÂÌË, ‡ ·Ë‡Ú‡ -
ÚÓÔÎ‡...

Световният лектор по протокол и
етикет разкрива тайните на бизнес ети-
кета и успешното интервю за работа на
специално събитие, което ще се състои в
София на 1 и 2 декември. След изключи-
телния интерес, който предизвика в стра-
ната ни, графиня Мари дьо Тили отново
ще се срещне с българските си последо-
ватели.

Потомствената аристократка ще изне-
се две обучения за Академия “Живей еле-
гантно”, които ще се реализират онлайн.
Лекциите са организирани след 18,30 ч., за
да се превърнат в елегантен завършек на
натоварен бизнес ден. Обединени от об-
щата тема “Тайните на етикета за профе-
сионалисти”, обученията ще бъдат придру-
жени със специална сесия за персонални
въпроси и съвети от мадам Дьо Тили.

Напълно безплатно ще се
излъчва финалът на конкурса
“Отвъд усмивките. Как си
всъщност?”. Участниците спо-
делиха в своите есета, разкази и
стихотворения за предизвикател-
ствата в техния вътрешен свят и
какво им е помогнало да ги пре-
одолеят, как им е повлияла изо-
лацията от приятелите и проме-
ните във всекидневието. Целта
на идеолозите на проявата бе да
се насърчи откритият разговор
за психосоциалното благополу-
чие и действията в подкрепа на
децата и младежите, както и да
бъдат окуражени да търсят по-
мощ, когато имат нужда от нея.

По данни на СЗО до 50% от
всички проблеми с психичното
здраве започват преди 14-годиш-
на възраст, а един на петима
младежи изпитва психично раз-
стройство. В България по време
на пандемията тийнейджърите
изпитваха високи нива на емо-
ционален дистрес - 5 пъти пове-
че раздразнение, 5 пъти повече
скука, 4 пъти повече самота,
4 пъти повече носталгия и тъга,

Излъчват безплатно
„Отвъд усмивките”

Билетите за участие в събитието на живо
ще бъдат раздадени на томболен принцип

25 красиви фотографии на популярни и не
толкова познати дестинации представят уникални
кътчета на България. Експозицията цели да пока-
же на публиката разнообразните възможности за
туризъм, които страната ни предлага.

Фотоизложбата “Пътешествие из България”
може да се разгледа до 20 ноември в столичния
Bulgaria Mall. Експозицията е вдъхновена от пъту-
ванията и историите на наши сънародници от
всички краища на страната, както и на чужденци,
които са избрали нашата родина за свой дом.

Графиня разкрива
тайните на етикета

Уникални кътчета на България
са събрани във фотоизложба

Кадрите показват
богатството на природата
в страната ни

3 пъти повече гняв и разочаро-
вания, 2 пъти повече страх и
тревога, 2 пъти повече без-
помощност и безполезност
(УНИЦЕФ България 2020).
Причината да не се търси про-
фесионална помощ, ако негатив-
ните емоционални преживява-
ния са силни, най-често са тре-
вожност или срам (63%) или не-
знание къде да се потърси по-
мощ (17%), сочат резултатите
от допитване, проведено в
U-Report Bulgaria през 2020 г.

Най-въздействащите произ-
ведения сред изпратените за
конкурса “Отвъд усмивките. Как
си всъщност?” са подбрани от
психолога Александра Алгафа-
ри, Ивайло Спасов - директор
“Комуникация за социална про-
мяна” в УНИЦЕФ България, и
Гери Турийска - създателка на
“Пощенска кутия за приказки”.
Селектираните творби ще бъдат

представени на 17 ноември, от
19 ч., в Sofia Live Club. Разкази,
есета и стихотворения ще четат
пред любопитни някои от лю-
бимците на публиката: Елена
Петрова - национален Посланик
на добра воля на УНИЦЕФ
България, актьорите Алек-
сандър Сано и Александър
Алексиев, режисьорът Ники
Илиев, изпълнителите Михаела
Филева, Михаела Маринова и
Рафи Бохосян, дъщерята на

Юлиан Вергов - Али, създател-
ката на сайта “Майко мила”
Красимира Хаджииванова и пи-
сателят Георги Блажев.

Събитието ще може да бъде
гледано на фейсбук страниците
на УНИЦЕФ България и “По-
щенска кутия за приказки”, как-
то и на Streamer.bg. В клуба
входът ще е в съответствие с
актуалните противоепидемични
мерки (представяне на зелен
сертификат).

Известни личности ще четат подбраните творби от конкурса

Кадрите разкриват интересни туристически
обекти и вдъхновяват за нови приключения из
красиви места в България. Снимките, запечатали
магията на природата и културата ни, представят
известни дестинации по нов начин и същевремен-
но разкриват пред пътешествениците идеи за не-
познати и закътани места.

От търговския център припомнят, че на тери-
торията му се спазват всички актуални противо-
епидемични мерки и се допускат само посетители
с предпазна маска и зелен сертификат.

‚ÒÂÍË ‰ÂÌ Ë ˜‡Ò ÔÓÍ‡Á-
‚‡ ÚÓ‚‡. ◊ÂÒÚËÚ‡ ‰‡ ÒË,
œ‡ÌËÍˇÌ˜Â! ŒÚ ‚ÒÂ
Ò˙ˆÂ ÚË ÔÓÊÂÎ‡‚‡ÏÂ
Ì‡È-ÒÍ˙ÔÓÚÓ Ì‡ ÚÓÁË
Ò‚ˇÚ - Á‰‡‚Â! ¡˙‰Ë
Í‡ÚÓ Í‡ÔÍ‡Ú‡ - ÌÂ ÒÔË‡È ‰‡ ‰˙Î·‡-
Â¯ Ë ‰‡ ÛÒÔˇ‚‡¯, ·˙‰Ë Í‡ÚÓ ÒÎ˙ÌˆÂ-
ÚÓ - ÌÂ ÒÔË‡È ‰‡ ÚÓÔÎË¯ Ë ‰‡ ÌË
‡‰‚‡¯, ·˙‰Ë Í‡ÚÓ ‚ˇÚ˙‡ - ÌÂ ÒÔË-
‡È ‰‡ ÎÂÚË¯ Ë ‰‡ ÒÎÂ‰‚‡¯ Ô˙Úˇ ÒË.
«‡Â‰ÌÓ Ò Ì‡Ò ÓÚ‚˙‰ ÓÍÂ‡Ì‡ ‚‰Ë„‡Ú
Ì‡Á‰‡‚Ëˆ‡ Á‡ ÚÂ· ¿Òˇ, «Óˇ Ë —ÚË‚.

ŒÚ ÍÓÎÂ„ËÚÂ

–Ó‰ÂÌËÚÂ Ì‡ 13-Ó ˜ËÒÎÓ
ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡Ú ‚ÒˇÍ‡ ÏÂ˜Ú‡ Ë
ÔÓÒÚË„‡Ú ‚ÒˇÍ‡ ˆÂÎ, ÚÂ Ò‡
‚ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ ‰‡ ÔÓÏÂÌˇÚ

‰ÓË Ò‚ÂÚ‡. Õ‡¯‡Ú‡

¿»ƒ¿ œ¿Õ» flÕ

Изключително висока класа
в изпълненията си и невероятен
хъс за победа ще покажат фина-
листите на “Гласът на Бълга-
рия”. Новият епизод на музи-
калното шоу ще се излъчи не в
неделя, а по изключение в поне-
делник вечер, от 20 ч., по bTV.

Зрителите ще станат свиде-
тели на последна доза супер
емоционални вокални битки,
които ще изправят на крака тре-
ньорите и публиката в залата.

Любо Киров, Иван Лечев и
Дара ще коментират изпълнени-
ята, а Галена ще сподели много
лична история.

Хъс за победа и
в музикално шоу
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OÔËÚ‚‡ÏÂ ÒÂ ‰‡ ÔË„ÓÚ‚ËÏ ‚ÍÛÒÌË Ë Í‡ÒË‚Ë ̌ ÒÚËˇ, ÌÓ ÏÌÓ„Ó ÔÓ-ˇ‰ÍÓ ÒÂ Á‡ÏËÒ-
ÎˇÏÂ Á‡ Ù‡ÍÚ‡, ˜Â ˇÒÚËˇÚ‡ Ò‡ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ‚‡ÊÌË Ë Á‡ Ì‡¯ÂÚÓ Á‰‡‚Â. ¿ Ó˘Â ÔÓ-
ˇ‰ÍÓ ÒË ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÏÂ ÔÓˆÂÒ‡ Ì‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ.  Ó„‡ÚÓ ‚Ë‰ËÏ ‡ÔÂÚËÚÌÓÚÓ ·Î˛‰Ó,
ÏÓÁ˙Í˙Ú ÌË ‚˙ÁÔËÂÏ‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇÚ‡ Ë ËÁÔ‡˘‡ ËÏÔÛÎÒË Í˙Ï ÒÎ˛Ì˜ÂÒÚËÚÂ ÊÎÂÁË
Ë ÒÚÓÏ‡ı‡ ‰‡ Á‡ÔÓ˜Ì‡Ú ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡ Á‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ. “Ó ÒÚ‡ÚË‡ Ó˘Â ÓÚ ÛÒÚ‡Ú‡ ÌË,
Í˙‰ÂÚÓ ÏÂı‡ÌË˜ÌÓ ÒÏËÎ‡ÏÂ ı‡Ì‡Ú‡ ÒË. ÃÌÓ„Ó Â ‚‡ÊÌÓ ‰‡ ‰˙‚˜ÂÏ ÒÚ‡‡ÚÂÎÌÓ ı‡Ô-
ÍËÚÂ, ‰ÓÍ‡ÚÓ ÌÂ ÒÂ ÔÂ‚˙Ì‡Ú Ì‡ Í‡¯‡. “Ó‚‡, ÓÚ Â‰Ì‡ ÒÚ‡Ì‡ ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡ Ì‡ ‡ÏËÎ‡Á‡Ú‡
‚ ÒÎ˛ÌÍ‡Ú‡ ‰‡ Á‡ÔÓ˜ÌÂ ‰‡ ÒÏËÎ‡ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚËÚÂ, ‡ ÓÚ ‰Û„‡, ÛÎÂÒÌˇ‚‡ ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ
ÒÚÓÏ‡ı‡, Ú˙È Í‡ÚÓ ÏÛ ÔÓ‰Ì‡Òˇ ÔÓ-ÎÂÒÌ‡ Á‡ ÒÏËÎ‡ÌÂ Ï‡Ò‡ Ë ÒÚÓÏ‡¯ÌËÚÂ ÒÓÍÓ‚Â
‡·ÓÚˇÚ ÔÓ-ÎÂÒÌÓ. ÃÛÒÍÛÎ‡ÚÛ‡Ú‡ ‚ ‰ÓÎÌ‡Ú‡ ˜‡ÒÚ Ì‡ ÒÚÓÏ‡ı‡ ÓÒË„Ûˇ‚‡ ÔË‰‚ËÊ‚‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ Ò˙‰˙ÊËÏÓÚÓ ‰Ó ‰‚‡Ì‡‰ÂÒÂÚÓÔ˙ÒÚÌËÍ‡. “ÛÍ Í‡¯‡Ú‡ Â ÔÓ‰ÎÓÊÂÌ‡ Ì‡ ‰ÂÈÒÚ-
‚ËÂÚÓ Ì‡ ÂÌÁËÏË, Ò˙‰˙Ê‡˘Ë ÒÂ ‚ ÒÓÍÓ‚ÂÚÂ, ÓÚ‰ÂÎˇÌË ÓÚ ÊÎ˙˜Í‡Ú‡ Ë Ô‡ÌÍÂ‡Ò‡, Ë
ÔÂÏËÌ‡‚‡ ‚ Ú˙ÌÍËÚÂ ˜Â‚‡, Í˙‰ÂÚÓ ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡ Ë ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚‡ÊÌËÚÂ Á‡ Ó„‡-
ÌËÁÏ‡ ÌÛÚËÂÌÚË. œ‡ÌÍÂ‡ÚË˜Ì‡Ú‡ ÎËÔ‡Á‡ ÒÏËÎ‡ Ï‡ÁÌËÌËÚÂ, ‚ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ì‡ ÒËÎÌÓ
‡ÎÍ‡ÎÌ‡ ÒÂ‰‡ Ì‡ ˜Â‚‡Ú‡. “.Â. Ì‡ ‚ÒÂÍË ÓÚ‰ÂÎÂÌ ÂÚ‡Ô ÓÚ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ Ò‡ ÌÂÓ·-
ıÓ‰ËÏË ÂÌÁËÏË. ≈ÌÁËÏËÚÂ Ò‡ ÔÓÚÂËÌË, ÍÓËÚÓ ÛÒÍÓˇ‚‡Ú ıËÏË˜ÂÒÍËÚÂ Â‡ÍˆËË ‚
Ó„‡ÌËÁÏ‡. ◊‡ÒÚ ÓÚ Úˇı ÒÂ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡Ú ÓÚ ˜Ó‚Â¯ÍËˇ Ó„‡ÌËÁ˙Ï, ‡ ‰Û„‡ ˜‡ÒÚ Ì‡·‡-
‚ˇÏÂ ˜ÂÁ ı‡Ì‡Ú‡ ÒË. ÕÓ, ÚÓ‚‡ ÒÂ ÓÚÌ‡Òˇ Ò‡ÏÓ ‰Ó ÒÛÓ‚ËÚÂ ÔÓ‰ÛÍÚË, Á‡˘ÓÚÓ
ÚÂÏÔÂ‡ÚÛ‡, ÔÓ-‚ËÒÓÍ‡ ÓÚ 70∞— Ì‡Ô˙ÎÌÓ Û·Ë‚‡ ‚ÒË˜ÍË ÂÌÁËÏË Ë Ô‡ÍÚË˜ÂÒÍË Ó„‡-
ÌËÁÏ˙Ú Úˇ·‚‡ ‰‡ ‡Á˜ËÚ‡ Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ Ì‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÒË Á‡Ô‡ÒË. ¿ ÍÓÎÍÓÚÓ ÔÓ‚Â˜Â
ÒÂ ÓÒÎ‡ÌˇÏÂ Ì‡ ÒËÌÚÂÁË‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÂÌÁËÏË Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ ÓÚ Ó„‡ÌËÁÏ‡, ÚÓÎÍÓ‚‡ ÔÓ‚Â˜Â
„Ó Ì‡ÚÓ‚‡‚‡ÏÂ. ’‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ Â ‰ÓÒÚ‡ ÂÌÂ„ÓÂÏ˙Í ÔÓˆÂÒ  ËÁ‡ÁıÓ‰‚‡Ú ÒÂ ÓÍÓÎÓ
50% ÓÚ ÂÌÂ„ËˇÚ‡ Ì‡ ÚˇÎÓÚÓ. “Ó‚‡ Â Ë ÔË˜ËÌ‡Ú‡ ÒÎÂ‰ ı‡ÌÂÌÂ ‚ÒÂÍË ̃ Ó‚ÂÍ ‰‡ ̃ Û‚ÒÚ‚‡
ÌÛÊ‰‡ ÓÚ ÔÓ˜Ë‚Í‡ Ë ÎÂÍ‡ ‰ˇÏÍ‡.

»Ï‡ ÚË ÓÒÌÓ‚ÌË Ì‡˜ËÌ‡ Á‡ Á‡Ô‡Á‚‡ÌÂ Ë ÔÓÔ˙Î‚‡ÌÂ Ì‡ ÌË‚ÓÚÓ Ì‡ ÂÌÁËÏËÚÂ: ˜ÂÁ
ˇ‰ÂÌÂ Ì‡ ÒÛÓ‚‡ ı‡Ì‡, ˜ÂÁ Ô‡‚ËÎÌÓ Ò˙˜ÂÚ‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÓ‰ÛÍÚËÚÂ ÔÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó Ë
Í‡˜ÂÒÚ‚Ó, Ë ˜ÂÁ ÔËÂÏ‡ÌÂ Ì‡ ÂÌÁËÏÌË ‰Ó·‡‚ÍË.

œÓ‰ÛÍÚ˙Ú Enzy-Mill Ò˙‰˙Ê‡ Ì‡È-‚‡ÊÌËÚÂ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË, ÔÓ‰·‡ÌË ÓÚ
‡ÒÚËÚÂÎÌË ËÁÚÓ˜ÌËˆË Ë ÏËÍÓÓ„‡ÌËÁÏË Ë ÒÔÂˆË‡ÎÌÓ Ò˙Ó·‡ÁÂÌË Ò ÏÂÌ˛ÚÓ Ì‡
·˙Î„‡ËÌ‡. “Ó‚‡ Ò‡ Amylase, Lipase, Protease 4.5, Protease 3.0, Alpha-galactosidase,
Lactase, Cellulase Ë Bromelain. ≈ÌÁËÏÌËˇÚ ÏËÍÒ Â ËÁ‡·ÓÚÂÌ ‚ National Enzyme Company
- USA, Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ ÎË‰Â ‚ ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÂÌÁËÏË. ’‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌËÚÂ ÂÌÁËÏË
ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡Ú ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚‡ÊÌËÚÂ Á‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡ ÌÛÚËÂÌÚË, Í‡ÚÓ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË,
Ï‡ÁÌËÌË, ÔÓÚÂËÌË, ‚ËÚ‡ÏËÌË Ë ÏËÌÂ‡ÎË. “‡·ÎÂÚÍËÚÂ Ò‡ ÛÒÚÓÈ˜Ë‚Ë Ì‡ ÒÚÓÏ‡¯Ì‡Ú‡
ÍËÒÂÎËÌÌÓÒÚ, ËÏ‡Ú ¯ËÓÍ ÒÔÂÍÚ˙ Ì‡ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ. »Ï‡Ú ÔËˇÚÂÌ ‚ÍÛÒ Ë ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÒÂ
Ò‰˙‚˜‡Ú. Enzy-Mill ÌÂ Ò˙‰˙Ê‡ ÊË‚ÓÚËÌÒÍË ÔÓ‰ÛÍÚË, Óˆ‚ÂÚËÚÂÎË Ë ÍÓÌÒÂ‚‡ÌÚË.
ÃÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡ Ë ÓÚ ÔÓÒÚÂ˘Ë, Ë ‚Â„ÂÚ‡Ë‡ÌˆË.

Enzy-Mill ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ, ‚ ÂÁÛÎÚ‡Ú Ì‡ ÍÓÂÚÓ ÌÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÏÂ ÚÂÊÂÒÚ Ë
·ÓÎÍË ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡. œÂ‰ÓÚ‚‡Úˇ‚‡ ÔÓ‰Û‚‡ÌÂÚÓ Ë Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ „‡ÁÓ‚ÂÚÂ. œÓÎÛ˜‡‚‡ÚÂ Â‰ËÌ-
ÒÚ‚ÂÌÓ ÛÒÂ˘‡ÌÂ Á‡ ÎÂÍÓÚ‡! ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ‚ ‰‚Â ‡ÁÙ‡ÒÓ‚ÍË, Ò 15 ËÎË Ò 60
Ú‡·ÎÂÚÍË.

Enzy-Mill ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ ·ÂÁ ÂˆÂÔÚ‡ ËÎË online Ì‡ www.botanic.cc.

’–¿Õ¿“¿ - Õ¿—À¿ƒ¿ «¿ Œ◊»“≈,
Õ≈¡÷≈“Œ » —“ŒÃ¿’¿.

Хебър ще играе в групите на во-
лейболната Шампионска лига. Българ-
ският първенец стигна основната фаза
на най-комерсиалния турнир, след като
в реванша от плейофите отново съкру-
ши гръцкия гранд Олимпиакос с 3:1
гейма (-21, 23, 19, 23). В Пирея “тиг-
рите” имаха нужда от само два гейма,
защото бяха спечелили и първата сре-
ща с 3:1, но доказаха, че са по-класни
от южните ни съседи.

Спечелилият първа шампионска тит-
ла тим от Пазарджик се класира за гру-
пите в Шампионската лига при дебют-
ното си участие в турнира. По пътя
“тигрите” отстраниха първенците на
Испания - Лас Палмас, и на Беларус -
Шахтьор Солигорск. Пет години след
участието на Марек Юнион-Ивкони
България отново ще има представител

„Тигрите” съкрушиха Олимпиакос и в реванша

сред водещите отбори в клубната над-
превара на континента.

Хебър попадна в Група А с класни-
те тимове на Ястржембски Венгел
(Пол), КНАК Рьозеларе (Бел) и Фрид-
рихсхафен (Гер).

В зала “Мелина Меркури” превъзход-
ството на гостите пролича особено в ре-
шителния трети гейм, спечелен с 25:19.
След това мачът се доиграваше и треньо-
рът на нашите Мартин Бланко пусна в
игра резервите, но и те не се посрамиха.

Топреализатор за Хебър стана не-
остаряващият Тодор Алексиев. 38-го-
дишният посрещач заби 13 т., от които
два блока. Италианецът Якопо Маса-
ри добави още 11 т., а Виктор Йоси-
фов приключи с 8. Най-резултатен в
мача бе естонецът Херманс Еглескалнс
с 14 т. за домакините.

Във всички мачове тимът от Пазард-
жик бе воден от Бланко, защото старши
треньорът Камило Плачи е болен. “По-
свещаваме този успех на Плачи. Той
направи този отбор и тази спойка, дано
да може да разчитаме и на него в Шампи-
онската лига. За нас ще бъде чест и удо-
волствие да представяме България в най-
авторитетния турнир”, заяви президентът
на Хебър Александър Иванов.

“Това е голям успех за нашия клуб и
град, като цяло и за българския волейбол,
защото не си спомням някой да се е кла-
сирал след квалификации за групите - ние
сме първите. Да се надяваме, че и в гру-
пите ще се представим достойно, за да
добавим повече точки и следващата годи-
на шампионът на България да играе ди-
ректно в групите без квалификации”,
обяви либерото Теодор Салпаров.

ГЛЕДАЙТЕ

Хебър влезе
в групите
на ШЛ

СНИМКА CEV.EU

Тодор Алексиев (вляво) забива
през тройната блокада на Олимпиакос
за победата на Хебър в Пирея

ФУТБОЛ
Световни квалификации
ПО БНТ 3
21.35 Италия - Швейцария
0.10 Обзор
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
ВОЛЕЙБОЛ
18.30 Нефтохимик -
Добруджа
ПО ДИЕМА СПОРТ
ФОРМУЛА 1
17.30, 21.00 Гран при на Бразилия
(тренировки)

Утре
ФУТБОЛ
Световни квалификации
ПО БНТ 3
21.35 Франция - Казахстан
0.10 Обзор
ПО ДИЕМА СПОРТ
ФОРМУЛА 1
17.30, 21.30 Гран при на Бразилия
(тренировка и квалификация)
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
22.00 Финали на младото
поколение в Милано (финал)

В неделя
ФУТБОЛ
Световни квалификации
ПО БНТ 3
15.50 Хърватия - Русия
21.35 Испания - Швеция
0.10 Обзор
ПО БНТ 4
21.35 Португалия - Сърбия
ПО ДИЕМА СПОРТ
ФОРМУЛА 1
19.00 Гран при на Бразилия
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
16.00 и 22.00 Финален
“Мастърс” в Торино


